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 P R O T O K Ó Ł      Nr VI/07   
 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Czeladzi  

w dniu 25 stycznia 2007 roku  

 
 
O B E C N I   :  
 
Stan radnych           -    21  

Obecnych                 -    20 
 
 
 
W Sesji Rady Miejskiej w Czeladzi uczestniczyli  
 
 Tadeusz Ociepka, Mirosław Jodko – WKU Komendant w Będzinie, Skarbnik Miasta, Kierownicy 
Wydziałów UM, dyrektorzy jednostek i zakładów budŜetowych. 
 
 
 
 

Dot. pkt. 1 – porz ądku obrad Sesji  

 
 

Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
- Otwieram VI sesję Rady Miejskiej, zwołaną na postawie art. 20 ust. 1 Ustawy o samorządzie 

gminnym. Witam wszystkich gości i stwierdzam, Ŝe zgodnie z listą obecności jest  
wystarczająca ilość radnych do podejmowania uchwał. 

 
 
 
 

 
Dot. pkt. 2 – porz ądku obrad Sesji  

 
 
 
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
- Proponowany porządek obrad otrzymaliście Państwo Radni w korespondencji, poniewaŜ w 

poŜarku obrad mamy uroczystość wręczenia nominacji na stopień porucznika panu 
Tadeuszowi Ociepce, proponuje aby przyjąć obecnie porządek obrad, jeśli Państwo Radni 
macie jeszcze jakieś zmiany do porządku to Ŝeby one nastąpiły po uroczystości. W związku z 
tym pytam czy przyjmujemy porządek?   

 
Marek Mrozowski                     -           Bur mistrz Miasta Czelad ź  
 
-          Pani Przewodnicząca brakuje w tym porządku tych uchwał które zostały z ustawą w terminie   
          złoŜone do Biura Rady i proszę o umieszczenie ich w porządku obrad.  
    
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
         
-          Będziemy o tym dyskutować po uroczystości. Oczywiście bardzo zapraszam abyście państwo  
           zostali. 
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Marek Mrozowski                     -           Bur mistrz Miasta Czelad ź  
 
-          Wnoszę uwagę, Ŝeby Pani mówiła tylko do radnych, nie tylko do tłumu.  
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej    
 
-       Chciałam to wyjaśnić później, Ŝeby tej uroczystości nie burzyć i Ŝeby się odbyła na sesji.  
         Oczywiście będziemy to dysputować. Czy państwo przyjmują porządek obrad. 

 Witamy wszystkich gości. Witamy przedstawicieli Wojskowej Komendy Uzupełnień w 
Będzinie, Pana pułkownika Mirosława Jodko i proszą go o odczytanie decyzji o obligowanie 
do stopnia porucznika.  

 
płk Mirosław Jadko                  -           Prz edstawiciel WKU B ędzin  
 
 -  Szanowni państwo. Przedewszystkim chciałem bardzo serdecznie powitać i zanim odczytam  

decyzje Ministra Obrony Narodowej w sprawie mianowania na wyŜszy stopień oficerski 
chciałbym kilka słów powiedzieć o Wojskowej Komendzie, dlatego Ŝeby skorzystać dosłownie 
dwie minutki z tej moŜliwości przemówienia do Was, do radnych. Niektórzy są po raz 
pierwszy. Wojskowa Komenda Uzupełnień w Będzinie administruje na terenie trzech 
powiatów: powiatu będzińskiego, powiatu zawierciańskiego i miasta Dąbrowy Górniczej i 
praktycznie jest ostatnią instytucją wojskową w powiecie będzińskim która się ostała. Jest  
Wojskowa Komenda Uzupełnień organem administracji  rządowej nie zespolonej i generalnie 
zajmuje się dwoma podstawowymi problemami. Pierwszy  problem to pokojowe uzupełnienie 
wojsk, oraz planowanie zadań obronnych, a w szczególności mobilizacyjne zabezpieczenie 
rozwinięcie jednostek wojskowych na czas wojny.  Z mocy prawa, z  mocy ustawy o 
powszechnym obowiązku obrony,  z mocy ustawy o słuŜbie Ŝołnierzy zawodowych  Wojskowa 
Komenda współpracuje z organami właśnie samorządu terytorialnego,  administracji 
publicznej i tutaj ta współpraca z miastem Czeladzią, z Burmistrzem, z Rada Miasta muszę 
powiedzieć, Ŝe układa się wzorcowo.  Wydział z decyzji Ministra Obrony Narodowej. Proszę 
powstać. Numer 401/com z dnia 02 października 2006. na podstawie art.2 ust.1 pkt.2 ustawy 
z dnia 24 lipca 1999 roku o szczególnych  zasadach, warunkach i trybie mianowania na 
wyŜsze stopnie wojskowe Ŝołnierzy uczestniczących w walkach o wolność i niepodległość 
Polski podczas Drugiej Wojny Światowej, w okresie powojennym oraz  w związku z art.76 
ust.5 ustawy z dnia 21 listopada  1967 roku o powszechnym obowiązku obrony 
Rzeczpospolitej Polskiej niŜej wymienionego oficera mianuje  na stopień porucznika, 
podporucznik nie podlegający obowiązkowi słuŜby wojskowej Ociepka Tadeusz. Decyzje 
podpisał Minister Obrony Narodowej Radosław Sikorski. Dziękuje. 

 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-      Proszę o wręczenie. 
 
płk Mirosław Jadko                  -           Prz edstawiciel WKU B ędzin  
 
-    Panie Tadeuszu, w imieniu Ministra Obrony Narodowej, mianuję Pana na stopień Porucznika   
    Wojska Polskiego. Gratuluje. 
 
por Tadeusz Ociepka  
  
-    Dziękuję. 
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-    Proszę jeszcze o głos. 
 
płk Mirosław Jadko                  -           Prz edstawiciel WKU B ędzin  
 
-    Proszę siądźcie Państwo. Ja myślę, Ŝe dzięki uprzejmości tutaj Pani Przewodniczącej Rady 

Miasta,  nasze spotkanie i uroczyste wręczenie aktu mianowania kombatantowi, który 
naprawdę swoją działalnością w czasie wojny i w okresie powojennym przysłuŜył się do tego, 
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Ŝe teraz moŜemy Ŝyć w  wolnym kraju wejdzie juŜ niejako w tradycje i jeŜeli następne takie 
akty mianowania będą  spływać  czy to od Prezydenta, który mianuje na pierwszy stopień 
oficerski, czy to od Ministra Obrony, który mianuje kombatantów na kolejne stopnie oficerskie, 
będziemy mogli się spotykać na początku sesji w obecności Rady Miasta, włodarzy miasta 
uhonorować tych naszych bohaterów minionych czasów.  Jeszcze raz serdecznie dziękuje za  
zrozumienie, naprawdę eleganckie i przyjemne podejście  do sprawy. Dziękuje bardzo 
wszystkim.  

 
 Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-    Panie Poruczniku chce zabrać głos.  
 
por Tadeusz Ociepka    
 
-    Jestem ogromnie  wzruszony tą nominacją. Chciałbym podziękować za to wyróŜnienie moim  
    kolegom, których juŜ jest garstka została. CóŜ więcej mogę powiedzieć. Dziękuje raz jeszcze.   
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-    Ogłaszam 3 minuty przerwy. Państwo moŜecie zostać z nami.  
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej   
 
-    Wznawiam obrady po przerwie. W następnym punkcie porządku mamy przyjęcie protokołu z 

obrad sesji, ale poniewaŜ ta uroczystość odbyła się dosyć szybko i elegancko, 
zaproponowałam   przeniesienie tej dyskusji nad zmianą porządku obrad na tę część. 
Chciałam równieŜ odpowiedzieć na pytanie Burmistrza, dlaczego w projekcie proponowanej 
sesji nie ma projektów uchwal które złoŜył Pan Burmistrz. Częściowo odpowiedziałam na to 
pytanie na poprzedniej sesji. Tydzień po informacji o nie złoŜeniu  przez Pana Burmistrza 
zeznania majątkowego był tygodniem bardzo gorącym. Od poniedziałku ubiegłego tygodnia 
trwały moje rozmowy  z organem nadzoru na temat sytuacji w jakiej znalazły się te dwa 
organy, organ stanowiący i organ wykonawczy gminy z  pracownikami urzędu. W tym czasie 
od poniedziałku do środy rozmawiałam z Panią Sekretarz, która miała informacje 
prawdopodobnie od prawnika, ale nie było takŜe informacji pisemnej , bo o taką poprosiłam 
ogólnie, czy jest juŜ informacja pisemna na temat co się teraz ma dziać w Urzędzie Miasta dla 
choćby  organu wykonawczego, bo on jednak przygotowuje sprawy związane z sesją,    
podczas obrad to on nas obsługuje. Takiej opinii prawnej nie było. Z mojej wiedzy uzyskanej 
od pracowników wydziału Urzędu Kontroli i Nadzoru  Urzędu Wojewódzkiego, a takŜe od 
prawników z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji wynikało po pierwsze, Ŝe takie 
są przepisy prawa, Ŝe mandat po nie złoŜeniu tego oświadczenia wygasa, Ŝe Rady Gmin jak 
najszybciej powinny podejmować takie uchwały, poniewaŜ niepodjęcie takiej uchwały rodzi 
skutki takie, Ŝe niewiadomo kto w tym okresie po niezłoŜeni oświadczenia aŜ do podjęcia 
uchwały, czy burmistrz ma takie same kompetencje jakie miał przed piątym, czy nie. 
Postanowiłam na podstawie informacji jakie otrzymałam jak najszybciej rozwiązać ten problem 
i zwołać sesje na poniedziałek. sesja na czwartek była juŜ ustalona ze względu na to, Ŝe ten 
termin przyjęli sobie na sesji grudniowej ale równieŜ dlatego, Ŝe juŜ wcześniej trwały rozmowy 
na temat tej uroczystości  byli juŜ zaproszeni goście, pan porucznik Ociepka juŜ wiedział, Ŝe to 
będzie tego dnia i nie moŜna było tego odwołać. Kiedy w  czwartek poprosiłam z radcą 
prawnym, w czwartek w ubiegłym tygodniu  o czym juŜ mówiłam na poprzedniej sesji i po 
dwóch minutach rozmowy, gdzieś koło południa, radca prawny został odwołany przez Panią 
Sekretarz, to znaczy poproszony bo pewnie teŜ miała jakieś sprawy i juŜ nie powrócił. Gdy 
zapytałam się o której będzie, okazało się, Ŝe nie ma go juŜ w urzędzie. Był do godziny pracy. 
Rozumiem, Ŝe mogły być ale waŜne sprawy, ale informacje jakie miałam ta temat tego czy 
uchwały, czy projekty uchwał wprowadzane przez Burmistrza, czy podjęcie tych uchwał  
będzie prawomocne. Czy będzie równieŜ zgodne z prawem wysyłania tych uchwał juŜ  
podjętych tylko przez pracowników urzędu, czy teŜ przez burmistrza, bo wszyscy stali na 
stanowisku, Ŝe mandat wygasł. Wtedy mimo iŜ  był przygotowany porządek tej czwartkowej 
sesji łącznie z uchwałami bez tej moŜliwości konsultacji tutaj na miejscu podjęłam decyzje, Ŝe 
ta sesja odbędzie się bez tych wniesionych projektów uchwał. Projekty uchwał zostały 
wniesione przez Pana Burmistrza w terminie, ale zostały zgłoszone po piątym. Te moje 
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wątpliwości podzielali prawnicy z Katowic i Warszawy do których dzwoniłam. W ustawie 
zapisano, Ŝe projekty uchwał mogą składać Burmistrz lub radni. Nikt nie umiał odpowiedzieć 
czy w zaistniałej sytuacji to jest jeszcze burmistrz. Podobno nie ma takiej regulacji prawnej. 
Jest  regulacja prawna dotycząca pełnienia dalej tej funkcji ze wszystkimi kompetencjami 
przez Burmistrza po upłynięciu kadencji, mandat wygasa wraz z upływem kadencji, burmistrz 
zostaje burmistrzem i pełni tę funkcję. Natomiast tutaj były te róŜne wątpliwości, a nie mogłam 
takiej odpowiedzialności wziąć na siebie, tym bardziej, Ŝe wielu prawników mówi, Ŝe wszystkie 
uchwały i zarządzenia organów są zaskarŜalne. JeŜeli podejmowalibyśmy uchwały które mają 
jakieś wady, czy w procedurze ich uchwalania, czy merytoryczne to po zaskarŜeniu koszty 
ponosił by urząd. Więc zostawiłam to, Ŝeby nie podejmować tej decyzji do czasu tej opinii  
prawnej. W poniedziałek okazało się, Ŝe dyskusje na ten temat rozwijały są  juŜ w mediach . w 
poniedziałek przed tę sesją, którą zwoływałam na piśmie zwróciłam się  do pana radcy 
prawnego naszego urzędu , pozwolę sobie odczytać to pismo z 22 stycznia 2007r : w związku 
z moimi wątpliwościami potwierdzonymi przez organy nadzoru Śląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego dotyczących ewentualnych naruszeń prawa w kwestii przyjęcia pod obrady 
rady projektów uchwał przygotowywanych przez burmistrza Marka Mrozowskiego po dniu 5 
stycznia 2007. proszę o interpretację dotyczącą prawomocności procesowania takich uchwał. 
Proszę takŜe o odpowiedz na pytanie: kto po ewentualnym podjęciu uchwał z klauzulą 
wykonalności przez burmistrza będzie wykonywał uchwały w okresie przed i po podjęciu 
uchwały o wygaśnięcie mandatu burmistrza, a takŜe kto będzie przesyłał organowi nadzoru 
podjęte uchwały, oraz czy pełnomocnictwa i upowaŜnieni udzielone pracownikom 
samorządowym zachowują swoją waŜność i w jakich przypadkach. I na to otrzymałam 
odpowiedź. W odpowiedzi od pana Radcy Prawnego Grochalskiego: W odpowiedzi na Pani 
pismo z dnia dzisiejszego wyjaśniam pojawiające się wątpliwości: Zdaniem organu nadzoru 
wojewody śląskiego, co zostało potwierdzone w rozmowie przeprowadzonej przez radcę 
prawnego tutejszego urzędu, Ireneusza śarłoka z Krzysztofem Nowakiem zastępcą dyrektora 
Wydziału Prawnego i Nadzoru Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach w dniu 18 
stycznia bieŜącego roku. To był chyba czwartek czyli to był chyba wtedy kiedy ten radca 
prawny został przywołany przez Panią Sekretarz  i juŜ nie wrócił aby zakończyć rozumowe ze 
mną. Do czasu podjęcia przez Radę Gminy uchwały stwierdzającej wygaśnięcie mandatu 
wójta, pełni on swoje obowiązki .Moja wiedza była teŜ na podstawie rozmów których wynikały 
wątpliwości. Zachodzi tutaj analogia ze statusem prawnym osoby pełniącej funkcje wójt po 
upływie jego kadencji. Pełni on bowiem swoją funkcje do dnia zaprzysięŜenia nowego 
burmistrza. Po podjęciu uchwały mandat wygasa i do czasu wyznaczenia przez Prezesa Rady 
Ministrów  osoby pełniącej funkcje wójta organ wykonawczy gminy jest nie obsadzony. Podług 
tej interpretacji wszystkie te uchwały wniesione Burmistrza Miasta Czeladź po dniu 5 stycznia 
zachowują swój prawny walor. Po podjęciu uchwały stwierdzającej wygaśnięcie mandatu 
wójta, kwestia jej wykonywalności uzaleŜniona jest od przedmiotu uchwały. Tam gdzie 
wymagane jest osobiste działanie wójta wówczas uchwała nie podlega wykonaniu do czasu 
wyznaczenia osoby pełniącej funkcję wójta. Wszystkie uchwały mówią, Ŝe burmistrz wykonuje 
uchwały. Rada Gminy podejmuje jednakŜe szereg uchwał dotyczącej sfery cywilno – prawnej  
funkcjonowania gminy. W takiej sytuacji wykonywać uchwałę przez dokonanie czynności 
prawnych, wynikających z tej uchwał, mogą dokonywać pełnomocnicy gminy powołani w 
okresie kadencji burmistrza, oczywiście w zakresie udzielonego im pełnomocnictwa. 
Przesłanie uchwał Rady Gminy jest czynnością techniczną za której dokonanie zobowiązany 
jest wójt. Nie powoduje to jednak tego, iŜ czynności przedłoŜenia uchwał nie moŜe dokonać 
inna osoba, w szczególności sekretarz. Istotny jest bowiem termin wykonania  czynności 
przedłoŜenia uchwał organowi nadzoru, a nie kto to robi. Pełnomocnictwa cywilno – prawne 
zachowują pełna moc prawną, a bowiem mocodawcą jest gmina, a nie burmistrz. Jeśli chodzi 
o upowaŜnienia do wydania decyzji administracyjnych to moim zdaniem zachowują one moc 
prawną, przy czym zgłaszane są wątpliwości czy wobec obsady organu, organ taki istnieje. Z 
upowaŜnień tych moŜna korzystać. Ta ostatnia kwestia jest sporna nawet w nauce prawnej. 
Tak zakończył pan Radca prawny swoją interpretację. Interpretacji jest wiele, o tym słyszymy  
teŜ w mediach. One się być moŜe zmieniały. Pan  Radca Prawny Ireneusz śarłok rozmawiał z 
panem Nowakiem, przedstawił sprawę panu Nowakowi. Pan Nowak na podstawie tej 
rozmowy i swojej wiedzy dokonał takiej interpretacji. Wcześniej nie miałam Ŝadnej interpretacji 
prawnej. Nie wydał jej na piśmie ani Urząd Wojewódzki, ani Ministerstwo Spraw 
Wewnętrznych. Nie mogłam bez tego ,bez tej wiedzy prawnej, stwierdzić czy robie dobrze, czy 
nie, wnosić to pod obrady Wysokiej Rady. To był poniedziałek po tej sesji, czyli nie było by to 
juŜ w terminie gdybym we wtorek dołączyła do porządku, na podstawie tej interpretacji, 
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projekty uchwał, które były przygotowane i dostępne w Biurze Rady. Musiałabym zwołać inną 
sesje. Mogła bym ją zwołać na jutro i taka jest moŜliwość aby ją zwołać w ciągu trzech dni na 
podstawie i na odpowiedzialność tej opinii. Niema pani sekretarz, która mogłaby  potwierdzić 
naszą rozmowę. PoniewaŜ sprawy są waŜne, trzeba dokonać rozstrzygnięcia w tej kwestii. 
Pytam czy Państwo Radni zapoznali się z tymi projektami uchwał. Oczywiście radni teŜ mogą 
składać projekty uchwał. Na podstawie tej opinii mogę wprowadzić te projekty z mocy tego co 
mi przysługuje. MoŜemy wciągu trzech dni zwołamy sesję z tymi wszystkimi projektami, a 
komisje jeśli nie zapoznał się z projektami tych uchwał niezwłocznie to uczynią, lub państwo 
radni mogą przyjąć te wszystkie projekty do porządku dzisiejszej sesji. To tyle co mam do 
powiedzenia.  

 
Sławomir  Święch                          -              radny  
 
-    Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałbym w imieniu Komisji Finansowo - BudŜetowej     

poinformować Państwa, Ŝe komisji udało się dwa dni temu, we wtorek, omówić wszystkie 
projekty   uchwał, które były juŜ dostępne w poniedziałek i we wtorek w Biurze Rady. W 
większości przypadków komisja pozytywnie zaopiniowała te uchwały. W ramach tej komisji 
byli dwaj albo trzej, o ile wiem, przedstawiciele Komisji Rozwoju, więc mogę mieć osobiste 
przekonanie, Ŝe co najmniej dwie komisje te materiały poddały dyskusji. Ze strony członków 
Komisji Finansowo – BudŜetowej  jest to pełna akceptacja i zrozumienie dla treści i 
procesowania tych uchwał. Dziękuje. 

 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej   
 
-    Dziękuje bardzo. Dodam jeszcze, Ŝe nie wszyscy radni odebrali te materiały. Były one gotowe 

juŜ w czwartek. Trzeba zaznaczyć jeszcze, Ŝe Komisja Polityki Przestrzennej i Rozwoju nie 
miała kworum i  nie zajmowała tymi materiałami.  

 
   Dominik Penar                        -          rad ny 
 
-    Pani przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałem tylko poinformować, Ŝe bezpośrednio po sesji  
    równieŜ większość Komisji Edukacji, Kultury i Sportu otrzymała materiały, co prawda nie było  

 zaopiniowanych tych materiałów, natomiast podjęliśmy decyzje, Ŝe zapoznamy się i w trakcie  
sesji,  jeŜeli oczywiście pani przewodnicząca pozwoli i Wysoka Rada wyrazicie taką chęć, 
będziemy dyskutowali na temat tych materiałów i ewentualnie wyrazimy swoje opinie co do 
tych materiałów, ale równieŜ zapoznaliśmy się. KaŜdy z członków tej komisji otrzymał 
materiały. Dziękuje.  

 
Władysław Oczkowicz               -          radny  
 
-    Chciałem potwierdzić to co powiedziała Pani Przewodnicząca, Ŝe na ostatnim spotkaniu 

Komisja Rozwoju nie osiągnęła kworum. Jako członek Komisji Finansowo – BudŜetowej 
brałem udział w dyskusji na temat tych uchwał. Jednak dwa tematy, które z punktu widzenia 
członka Komisji Rozwoju są niezwykle istotne, wymagają przedyskutowania na posiedzeniu 
tejŜe komisji. Mam na myśli sprawę zmiany studium, oraz zmianie planu. W tych obydwu 
sprawach mam szereg pyta . Myślę, Ŝe najrozsądniejsze było by takie pokierowanie 
porządkiem obrad,  tym bardziej, Ŝe przy tych materiałach tego porządku finalnego nie było, 
Ŝeby ustalić dzisiaj taki porządek i objąć nim sprawy, które są niezbędne do rozpatrzenia 
dzisiaj, chodzi tutaj o trzy sprawy, z tego co słyszałem, natomiast pozostałe potraktować 
kolejną sesją i domówienie na komisjach. Dziękuje.  

 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej   
 
-   Proponowałabym, aby zwołać sesje w najbliŜszym dogodnym terminie wciągu trzech lub 

czterech dni i zająć się wyłącznie uchwałami, oczywiście jest to tylko propozycja, natomiast 
jeśli są takie projekty dla których ten czas jest naglący, to proszę o propozycję. Wydaje mi się, 
Ŝe na podstawie tych materiałów z którymi się zapoznałam, Ŝe bywały takie lata, w których o 
tej porze byliśmy jeszcze bez budŜetu przełom stycznia i lutego byłby takim najrozsądniejszym 
terminem. Czy są jakieś wnioski formalne o wprowadzenie do porządku którejkolwiek z 
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uchwał? Czy moŜe jednak  skłanialibyście się państwo aby zwołać osobną sesje? Proponuje 
przyszły czwartek – 01 luty 2007. Pani Sekretarz, Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 

 
 GraŜyna Str ączek                     -            radna     
    
 -    MoŜe ja powiem głośno. Na sesji poniedziałkowej, która była zwołana właśnie, według mojego  

zdania, zbyt pochopnie. Nie wiem dlaczego był ten pośpiech. Pani Przewodnicząca 
powiedziała, Ŝe radni proszeni są do Biura Rady o odebranie materiałów sesyjnych. W 
związku z tym odpowiednie komisje zwołały swoje posiedzenia i myślę, Ŝe jest to 
niedopatrzenie radnych, Ŝe nie wszyscy wzięli sobie materiały w poniedziałek, to jedna 
sprawa. Nie jest teŜ winą całej rady, Ŝe kworum nie było na najwaŜniejszej w tej sprawie 
komisji. Myśmy rzeczywiście debatowali przez kilka godzin i rozumiem propozycje Pana 
Przewodniczącego Oczkowicza. Więc ja proponuje tak, jeśli oczywiście rada się na   zgodzi, 
Ŝeby wszystkie uchwały, te które Pan Burmistrz przedstawił były dzisiaj tutaj przedyskutowane 
i podjęte. Natomiast te dotyczące „Dziekana III B”, Ŝeby rzeczywiście odłoŜyć na  termin 
późniejszy, Ŝeby komisja tematyczna mogła zająć stanowisko. taka jest moja propozycja. 

 
Sławomir  Święch                          -              radny  
 
-    Wniosek koleŜanki radnej zbieŜny jest ze stanowiskiem przewodniczącego Komisji Rozwoju, 

który  te właśnie dwa tematy dotyczące gospodarki przestrzennej i projektowania sugeruje 
omówić na Komisji Rozwoju i myślę, Ŝe komisja finansów która debatowała, a mianowicie w 
tej znaczącej części akceptuje taką propozycje z uwagi na waŜkość spraw merytorycznych i 
sądzę, Ŝe propozycja wyłączenia tych dwóch projekt odnośnie przyjęcia studium 
zagospodarowania i zmiany planu zagospodarowania przestrzennego dla osiedla „Dziekana 
III b” mogą być, czy winny być wyłączone z dzisiejszych obrad po to aby komisja rozwoju 
mogła wyrazić swoja opinię na temat bardzo istotny  z punktu widzenia tematyki tych 
projektów uchwał. Dziękuje. 

 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej   
 
-     Muszę zaznaczyć, Ŝe jest tu jeszcze jeden problem. To jest procesowanie nad tymi uchwałami 

bez wprowadzania ich do porządku, bez tej jawności. Społeczeństwo nie wie, Ŝe dzisiaj 
będziemy procedowali nad tymi uchwałami. Nie ukazała się owa informacja o porządku w BIP’ 
ie. To jest dosyć mocna zmiana, dlatego proponowałabym odrębną sesje, ale to jest mój 
wniosek i złoŜe go na końcu. Bardzo proszę o sformułowanie wniosków formalnych o zmianę 
poŜarku obrad. MoŜe ogłoszę 10 minut przerwy? 

 
GraŜyna Str ączek                     -            radna    
 
-    MoŜe porządek przygotuje pani sama i będziemy głosować nad porządkiem, nad przyjęciem  
    poszczególnych uchwał. 
 
Sławomir  Święch                          -              radny  
 
-     Wniosek Pani Przewodniczącej jest najdalej idący i ewentualnie on powinien być 

przegłosowany jako pierwszy i jeŜeli on upadnie to wtedy rozwaŜymy pozostałe. 
 
  Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-    Mój wniosek nie dotyczy porządku. Mogę zwołać sesję nie zwaŜając nie zwaŜając czy 

państwo zaaprobują to czy nie. Proponuje aby sesję i tak zwołać. Natomiast jeśli mamy robić 
zmiany do tego porządku który jest, to albo cos z niego wykreślamy, albo coś do niego 
dopisujemy. Czyli mój  wniosek jest na razie tylko propozycją Ŝeby tego nie robić dzisiaj. JeŜeli 
rada ma takie propozycje aby poszerzyć to proszę o zgłaszanie wniosków. Jest pierwszy 
wniosek aby przyjąć wszystkie  uchwały prócz tych dwóch uchwał. Ogłaszam 10 minut 
przerwy i bardzo proszę o sformułowanie owych propozycji na piśmie.        

 
 
PRZERWA 
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Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-    Wznawiam obrady po przerwie. Proszę o przedstawienie wniosków do zmiany porządku 

obrad. 
 
GraŜyna Str ączek                     -            radna  
 
-     Więc ja mam taką propozycje dotyczącą zmiany porządku obrad dzisiaj, aby w punkcie 5 

umieścić wszystkie uchwały. To znaczy tak, zaraz je mogę przeczytać. Wnoszę o ujęcie w 
porządku obrad dzisiejszej sesji projektów uchwał zgłoszonych przez burmistrza z wyjątkiem 
projektu: pierwszy to by  był uchwalenie zmiany studium z uwarunkowaniem kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Czeladź, drugi punkt byłoby to uchwalenie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla „Dziekana III B” i trzeci projekt 
uchwały przejęcie w drodze darowizny nieruchomości stanowiących własność Skarbu 
Państwa. Chodzi o to Ŝeby komisja przewodniczącego Oczkowicza  mogła nad tym 
troszeczkę podebatować. W związku z tym po punkcie 4, po przyjęciu protokołu z obrad sesji 
byłby punkt 5 i znajdowałyby się w nim następujące uchwały: 

                           1.  powołanie i ustalenie składu osobowego zespołu do spraw opiniowania                                                                         
                                wniosków kandydatów do nagrody Miasta Czeladź i nadania im tytułu                                        
                                Honorowego Obywatela Miasta Czeladź 

2. zmiany statutu komunikacyjnego związku komunalnego Górnośląskiego Okręgu          
Przemysłowego w Katowicach 

3. zwolnienie z podatku od nieruchomości na 2007 rok – to dotyczy naszego ZOZ  
4. ustalenie na 2007 rok regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe  

warunki przyznawania nauczycielom dodatku za wysługę lat, motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia 

5. uchwalenie gminnego programu profilaktyki rozwiązywania problemów 
alkoholowych na rok 2007 

6. dotyczy uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w zakresie realizacji  
zadań publicznych na rok 2007 

ta uchwała jest szczególnie waŜna poniewaŜ są pewne procedury mówiące o przygotowaniu 
programu działania na podstawie której się te dotacje otrzymuje więc tu chodzi o czas. Te 3 
byłyby wniesione na sesje następną, czyli  

7. sprzedaŜ części działki nr 163/194 k. m. 24 połoŜonej między ulicami Tulipanów              
i Mieczyków w Czeladzi 

                           8.   sprzedaŜ ½  udziału w nieruchomości składającej się z działek o nr 86/1, 85/2                
                                 k. m. 20 połoŜone przy ul. Kilińskiego w Czeladzi  
                           9.  nabycia do gminnego zasobu nieruchomości  działki nr 110/5 połoŜonej przy ul.  

      Grodzieckiej o powierzchni 543 m kw.  
  Następna sprzedaŜ działki o nr 198 k.m. 21 o pow. 151 m kw  przy ul. Katowickiej w Czeladzi.  

 W związku z tym sprawy bieŜące Rady Miejskiej miały by punkt 6, a zamknięcie obrad sesji 
punkt 7. Dziękuje.  

 
  Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   Dziękuje. Czy są jeszcze jakieś inne zmiany. Jak rozumiem niema wniosków o zatwierdzenie  
    ramowych planów. 
 
Ireneusz Gawro ński                   -            radny  
 
-    Ja proponuje, Ŝeby przynajmniej te komisje które wypadły z planu pracy zadecydowały                                                                                                                                                                                                                               
    o tym równieŜ z wyjątkiem Komisji Rozwoju  
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-  Ja bym prosiła Pana Przewodniczącego Ŝeby jednak wstrzymać się do następnej sesji 

dlatego, Ŝe jedne komisje uchwaliły, drugie komisie nie uchwaliły. Komisje nie mają projektu 
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planu pracy Rady Miejskiej. Ja wprowadziłam te propozycje, które przedstawił Pan Burmistrz, 
ale niektóre komisje się  

   nie odbyły. Właśnie ten plan naleŜałoby dla całej pracy przygotować, ale jeŜeli Pan Radny. 
 
  Ireneusz Gawro ński                   -            radny  
 
-   JeŜeli sesja będzie zwołana, Pani Przewodnicząca przed pierwszym, czy teŜ pierwszego  
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   Będę się starałam zwołać sesję w najbliŜszym terminie, tym bardziej, Ŝe jeszcze nie mamy 

ferii takŜe nie ma tak duŜo wyjazdów dopiero po dobrze by było te uchwały przyjąć. 
 
GraŜyna Str ączek                     -            radna  
 
-   Pani Przewodnicząca, ja  mogę podpowiedzieć coś, jeśli radni to zaakceptują, myślę, Ŝe 

byłoby dobrze. Od wielu lat była to juŜ taka tradycja, dobra tradycja, Ŝe Pan Przewodniczący 
zapraszał wszystkich przewodniczących komisji i wspólnie na takim zebraniu ustalono, 
zarówno całorocznej pracy Rady Miejskiej, jak i plan poszczególnych komisji. Te tematy 
posiedzeń wtedy miały jakiś sens, bo odbywały się w tych samych terminach, te same tematy, 
w jednym miesiącu, nie tak, Ŝe na przykład oświata o sporcie mówi w styczniu, ja tak strzelam 
w tej chwili, a komisja inna, na przykład w październiku na ten sam temat, a sesja moŜe 
jeszcze na inny termin. Czyli ja mogę prosić, skoro Panu Przewodniczącemu Gawrońskiemu 
zaleŜy na uchwaleniu tych planów, to ja myślę, Ŝe przed najbliŜszą sesją, którą Pani 
Przewodnicząca ma zamiar zwołać, naleŜałoby poprosić Przewodniczących komisji i wspólnie 
ustalić, tym bardziej, Ŝe tak propozycje tematów dał pan burmistrz. Przynajmniej komisje te w 
których ja uczestniczę zatwierdziły swoje plany pracy, zaopiniowaliśmy je, ale moŜe na sesji 
nastąpią jakieś zmiany, wspólne uzgodnienia no i jest potrzebne takie zebranie 
przewodniczących komisji z Przewodniczącą Rady Miejskiej. Dziękuję. 

 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   MoŜe ja przypomnę. Po pierwsze : mamy Komisję Regulaminową, która się składa ze 

wszystkich przewodniczących i moŜna dyskutować. Po drugie: chciałam jeszcze raz 
przypomnieć bo bardzo łatwo będzie to tym wszystkim zapomnieć. Te punkty nie znalazły się 
w obradach dzisiejszej sesji, nie jest to normalny porządek sesji, taki jakie zwykle 
przygotowujemy, poniewaŜ istnieją problemy, o czym juŜ mówiłam na początku, zarówno taki: 
kto jest projektodawcą  uchwały? Czy moŜna w tym stanie jakim jest po 5 stycznia uwaŜać 
było, Ŝe Pan Burmistrz ma te wszystkie kompetencje do wnoszenia projektów, ale równieŜ był 
problem kto ma wysyłać? Kto ma wysyłać to był problem którego ja nie wymyśliłam to był 
problem dyskutowany z prawnikami Urzędu Wojewódzkiego. Ten problem był  dlatego to 
wszystko się nie znalazło. Dzisiejsza sesja miała być jedynie sesją uroczystą, w odróŜnieniu 
od pełnej sesji, w porządku obrad nie znalazły się pytania mieszkańców, interpelacje. To 
wszystko wynikało z ostroŜności, gdyŜ nie mieliśmy interpretacji prawnych naszego radcy 
prawnego. JeŜeli nie moŜemy doczekać do czwartku powinniśmy wprowadzić wszystkie. Są 
mieszkańcy, czemu niemieli by się nie zapytać? Dlaczego miało by nie być interpelacji? Więc 
albo działamy tak, poniewaŜ taka jest potrzeba dzisiejszej chwili, albo odłoŜymy to. 
Proponowałam to na czwartek i dalej podtrzymuję takie rozwiązanie. Odbyłby się wówczas 
normalna sesja zawierająca wszystkie punkty. Ale oczywiście wszystko leŜy w rękach Rady. 
PoniewaŜ są dzisiaj mieszkańcy, więc pozwolę sobie zawnioskować Ŝeby znalazł się tutaj 
jeszcze punkt naszej dzisiejszej sesji. 

 
  Marek Mrozowski                     -           B urmistrz Miasta Czelad ź  
 
-   Pani Przewodnicząca. Problem jest taki, Ŝe za 40 min ja muszę opuścić sale. W związku z 

tym jeŜeli  będziemy tak procesować z porządkiem obrad to się okaŜe, Ŝe wprowadzenie 
punktu  interpelacyjnego nie ma większego sensu. 
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Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
 -   MoŜe nie ma, ale ja mogę zgłosić , a Pan Burmistrz powie co ma do powiedzenia i będzie  

głosowanie. Ja rozumiem, Ŝe Pan Burmistrz ma te wszystkie uprawnienia to być moŜe kogo 
innego  Pan wyznaczy do tej interpelacji: Sekretarza Miasta. Ktoś moŜe Pana Burmistrza 
zastąpić. Pan Radny chce przyjąć program Komisji Rewizyjnej? 

   
Ireneusz Gawro ński                   -            radny  
 
-   To znaczy ja zmieniałem tą swoją propozycje, proponuje tylko przyjąć plan pracy Komisji  

Rewizyjnej. JeŜeli sesja będzie 1 lutego, to ten nasz plan pracy przyjęty po Święcie Ziemi 
duŜo czasu byłby juŜ nie aktualny, czyli byśmy musielibyśmy zwoływać komisje, ustalać prawo 
pracy i pewnie nie wszedłby pod obrady najbliŜszej sesji. TakŜe nie wypowiadając się w 
stosunku co do  innych planów pracy innych na temat swojej ….(?) 

 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   Wniosek pan podtrzymuje? 
 
Ireneusz Gawro ński                   -            radny  
 
-   Tak, podtrzymuje wniosek Komisji  Rewizyjnej   
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   Ja na pewno zwołam sesję w przyszłym tygodniu. Przed 1 lub 1 lutego. Jeszcze wnoszę do  
    porządku zapytania mieszkańców po przyjęciu porządku obrad. Czyli interpelacje i zapytanie  
   radnych w punkcie 3, zapytania mieszkańców w punkcie 4.  
 
Sławomir  Święch                          -              radny  
 
-   Ja przepraszam, Ŝe ingeruje w propozycje Pani Przewodniczącej, ale te właśnie punkty 

dotyczące spraw wniesionych, interpelacji, bo i tak dzisiaj nie byliśmy na to przygotowani, 
moŜe jednak te sprawy przełoŜyć na część późniejszą , a jednak przechodząc przez te 
projekty uchwał, a potem moŜemy sobie, jak to zwykle było sugerowane, w tematyce 
interpelacji oraz innych działań zostać dłuŜej i obradować. Bo tak to znowuŜ nam się teraz te 
sprawy czysto – bieŜące wydłuŜą w nieskończoność i tematyka która przez radną Strączek 
tutaj wnioskowana będzie na duŜo późniejszej godzinie. 

 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-  Dobrze przychylam się do pana wniosku. Pytania i interpelacje, oraz zapytania mieszkańców  
    wnioskuje po przyjęciu przed sprawami bieŜącymi. MoŜe najpierw przegłosujemy kto jest za  
   przyjęciem tematycznym czyli tych projektów uchwał, które przedstawiła pani radna Strączek. 
-   Kto jest za tym, aby w punkcie 5 znalazły się  uchwały w następującej kolejności:  
      - powołanie i ustalenie składów opiniowania 
      - zmiany statutu komunikacyjnego  
      -  zwolnienie z podatku od nieruchomości  
      - ustalenie regulaminu dotyczącego przyznawania nauczycielom dodatku za wysługę lat  
      -  uchwalenie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  
      -  uchwalenie planu współpracy z organizacjami pozarządowymi  
      - sprzedaŜy części działki połoŜonej pomiędzy ulicami Tulipanów i Mieczyków  
      - sprzedaŜy ½ udziału w nieruchomości przy ulicy Kilińskiego  
      - nabycie do gminnego zasobu nieruchomości działki połoŜonej w pobliŜu ulicy Grodzieckiej 
      - sprzedaŜy części działek nr74 przy ul. Topolowej  
      - przedłuŜenie umowy dzierŜawy dotyczącej działki nr 198 przy ul. Katowickiej w Czeladzi  
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GŁOSOWANIE  / Obecnych 19  radnych/ 
  
 
  16      radnych głosowało za 
    1      radnych głosowało przeciw 
    2      radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
 
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   Teraz poddamy pod głosowanie mój wniosek dotyczący zamieszczenia w pkt 6 interpelacji,  
    zapytania radnych i udzielenia odpowiedzi. Kto jest za wnioskiem o taką zmianą porządku o
 brad? 
 
 
 GŁOSOWANIE  / Obecnych 19  radnych/ 
  
 
     6      radnych głosowało za 
     -       radnych głosowało przeciw 
     -       radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
  
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   Porządek został zmieniony bo była bezwzględna większość ustawowego składu rady, o czym  
    zapomniałam uprzedzić, za co przepraszam. 
      Mój pierwszy wniosek nie przeszedł. Drugi wniosek: zapytania mieszkańców w pkt 6.  
    Kto jest za wnioskiem? 
 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 19  radnych/ 
  
 
     15      radnych głosowało za 
      -        radnych głosowało przeciw 
      4       radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
 
 
Rada przyj ęła nast ępujący porz ądek obrad  
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyj ęcie porz ądku obrad. 
3. Uroczysto ść- wręczenie nominacji na stopie ń porucznika przez Wojskowego 

Komendanta Uzupełnie ń w Będzinie – pana Tadeusza Ociepka.  
4. Przyj ęcie protokołów z obrad sesji w dniach: 

a/ 27 listopada 2006 r. 
b/ 5 grudnia 2006 r. 
c/ 13 grudnia 2006 r.  

5.   Podjęcie uchwał w sprawie:  
1. powołania i ustalenia składu osobowego Zespołu d s. opiniowania wniosków 

kandydatów do Nagrody Miasta Czelad ź i nadania tytułu Honorowego Obywatela 
Miasta Czelad ź. 

2. zmiany Statutu Komunikacyjnego Zwi ązku Komunalnego Górno śląskiego Okr ęgu 
Przemysłowego w Katowicach. 

3. zwolnienia z podatku od nieruchomo ści na 2007 rok. 
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4. ustalenia na 2007 rok regulaminu okre ślającego wysoko ść oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysłu gę lat, motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektóre inne sk ładniki wynagrodzenia.  

5. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozw iązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2007. 

6. uchwalenia „ Programu współpracy z organizacjami  pozarz ądowymi oraz 
podmiotami prowadz ącymi działalno ść poŜytku publicznego w zakresie realizacji 
zadań publicznych na rok 2007” 

7. sprzeda Ŝy części działki nr 163/194 k. m. 24 poło Ŝonej pomi ędzy ulicami Tulipanów i 
Mieczyków w Czeladzi. 

8. sprzeda Ŝy ½ udziału w nieruchomo ści składaj ącej si ę z działek o nr 86/1 i 86/2 k.m. 
20 poło Ŝonych przy ul. Kili ńskiego w Czeladzi. 

9. nabycia do gminnego zasobu nieruchomo ści dz. Nr 110 k. m. 5 poło Ŝonej w pobli Ŝu 
ul. Grodzieckiej w Czeladzi o pow. 543 mkw. 

10. sprzeda Ŝy części działki nr 74 k.m. 30 o powierzchni około 80 mkw  poło Ŝonej przy 
ul. Topolowej w Czeladzi. 

11. przedłu Ŝenia umowy dzier Ŝawy dot. cz ęści działki nr 198 k.m. 21 o pow. 151 mkw 
przy ul. Katowickiej w Czeladzi. 

  6.    Zapytania mieszka ńców. Udzielenie odpowiedzi. 
  7.   Sprawy bie Ŝące Rady Miejskiej. 
  8.    Zamkni ęcie obrad Sesji. 
 
 
 
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   Stwierdzam, Ŝe ten wniosek przeszedł. Z powodu braku innych wniosków ogłaszam 3-

minutową przerwę, albo niech będzie 10  minut. 
 
 
 
PRZERWA 
 
 
 
 Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej      
  
-   Czy są jeszcze jakieś uwagi do porządku obrad. Niema. Stwierdzam, Ŝe porządek obrad 

został przyjęty.  
 
 Marek Mrozowski                     -           Bu rmistrz Miasta Czelad ź               
 
-   Zrobiłem sobie prasówkę i w temacie,  którym Pani  nam tak długo mówiła wypowiedział się  

Czesław Martysz. Pytanie jest takie: czy decyzje prezydenta po wygaśnięciu mandatu są 
waŜne. Pan Martysz mówi, Ŝe „ Tak na Śląsku mieliśmy prezydenta, który przez blisko 3 lata 
procesował się w sądzie o swój mandat”.   

 
Teresa Kosmal    -   Przewodnicz ąca Rady Miejskiej     
 
-  A na podstawie jakiej ustawy napisał Pan Matysz? 
 
 
 Marek Mrozowski                     -           Bur mistrz Miasta Czelad ź                
 
-   Ja przeczytałem stanowisko Pana Martysza , w końcu szefa Samorządowego Kolegium  

Odwoławczego czyli osoby najbardziej kompetentnej w tej sprawie. … i sąd uznał, Ŝe stracił 
mandat bo miał udziały w spółce i decyzje są waŜne. Proszę  Państwo i jeszcze tak w woli 
wyjaśnienia, poniewaŜ ja teŜ byłem u Pana Nowaka i to samo słyszałem co Pan Radca 
Prawny, Ŝe wszystkie decyzje są waŜne i tu równieŜ powołał się na ten sam przepis. 
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 Andrzej Świątek  - radny  
      
-  Pani Przewodnicząca ja właściwie miałem do tej sprawy nie wracać  i właściwie nie chciałem  
    poruszać tej sprawy, wydaje mi się, Ŝe rzeczywiście Pan Burmistrz powołuje się na informacje  

prasowe. Ja teŜ, Panie Burmistrzu informacje prasowe na temat pańskiej osoby, przede 
wszystkim na temat Pańskich deklaracji. I chciałem właśnie zapytać Pana, Panie Burmistrzu 
co do tych właśnie informacji prasowych. Czy prawdą jest to, Panie Burmistrzu, czy prawdą 
jest to, Ŝe Pan rezygnuje z urzędu? Czy Pan zrezygnował juŜ z urzędu? 

 
 Marek Mrozowski                     -           Bur mistrz Miasta Czelad ź                
 
-   Pani przewodnicząca j przepraszam, Ŝe wprowadziłem bałagan, poniewaŜ za chwile muszę 

iść chciałem po prostu podzielić się tą informacja, bo w końcu o sprawach decyzji przeze mnie  
    wydawanych orzekają zazwyczaj dwa organy. Jeden organ, organ odwoławczy jest to nadzór  
    Wojewody, którego stanowisko przedstawił tutaj Pan Grochalski, a z panem śarłokiem ja  

byłem osobiście u Pana Nowaka i zajął takie, nie inne stanowisko, sam to słyszałem. 
Zwróciliśmy się o to, aby wydał nam to teŜ na piśmie, ale jeszcze nie otrzymaliśmy 
odpowiedzi. No i dzisiaj jest wypowiedź Pana Martysza, szefa Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego, czyli osoby która jest autorytetem jeŜeli chodzi o nasze województwo w tych 
sprawach i to jest osoba do której trafiają wszystkie zaskarŜane decyzje. W związku z tym 
chciałem poinformować i przekazać, Ŝe dopiero teraz się z nią  zapoznałem, Ŝeby państwa 
uspokoić po prostu, natomiast nie chciałbym wywoływać dyskusji na temat tego co pisze 
prasa, bo ja z natury rzeczy nie komentuje tego co pisze prasa. I to jest tyle.  

 
Andrzej Świątek  - radny  
 
-   Chciałem właśnie zapytać Panie Burmistrzu bo w dwóch najbardziej poczytnych dziennikach, 

czyli w  „Dzienniku”, o zasięgu ogólnopolskim jak równieŜ w „Gazecie Wyborczej”  z wtorku 
pisze Pan jasno: „Zawaliłem, odchodzę – tak dwósłowem moŜna streścić oświadczenie 
Burmistrza Czeladzi”. 

 
Marek Mrozowski                     -           Bur mistrz Miasta Czelad ź             
 
-   Ja nic takiego nie powiedziałem. 
 
Andrzej Świątek  - radny  
 
-   Chciałem się zapytać czy Pan Burmistrz rzeczywiście juŜ się czuje, Ŝe …(?), dlaczego Pan, Ŝe 

tak powiem rozpuszcza, bo to tak się mówi, takie informacje dla mieszkańców, którzy są 
zupełnie skołowani o co chodzi? Czy jest to rzeczywiście kompetencja Panie Burmistrzu 
Pańska, Ŝe Pan moŜe zrezygnować, albo nie, czy jest to sprawa wygaśnięcia mandatu, której 
po prostu póki co Pan  nie składa rezygnacji i proszę takich rzeczy nie oświadczać, bo 
naprawdę jest jeden galimatias i naprawdę sam byłem zdziwiony czy na tą sesje ma przyjść, 
czy  Pan Burmistrz będzie tutaj, czy Pana nie będzie. Bo jeŜeli to była „Gazeta Wyborcza” to 
jeszcze mówię jest to taka gazeta proplatformowska, to pomyślałem sobie, Ŝe jest naciągane. 
Więc  jeŜeli taka sama informacja ukazuje się w „Dzienniku”, gazecie ogólnopolskiej, burmistrz 
rezygnuje, to ja myślałem, Ŝe juŜ Pana nie będzie. Więc powiedz Pan i Pan oświadcz to tutaj i 
sprostuj Pan to, Ŝe jest to po prostu przekorb, a Ŝe Pan nie zamierza zrezygnować, Ŝe Pan 
czuje się tutaj gospodarzem, a nie, Ŝe Pan jeszcze w tym oświadczeniu, które Panie 
Burmistrzu dał Pan do naszego bardzo poczytnego „Echa Czeladzi”, pisze tak: „Pomimo tego, 
Ŝe mój mandat wygasa nasze miasto w najbliŜszym czasie będzie funkcjonować normalnie”. 
No to kaŜdy kto czyta sądzi, Ŝe Pana niema. Pan bez Ŝadnych uprawnień bez Ŝadnych 
utrudnień. „Moim zdaniem i uprawnienia przejmie Sekretarz Miasta, aŜ do czasu powołania 
zarządu komisarycznego”. No to przecieŜ kaŜdy widzi Ŝe Pan rezygnuje, Pana niema, 
obowiązki przekazuje Pan Sekretarzowi Miasta. Natomiast sprawa jest nieco inna. My 
stoczyliśmy tutaj walkę i Pan teŜ nie oświadczył tutaj publicznie przed tyloma mieszkańcami, 
Ŝe Pan właśnie to co Pan później napisał w publikacjach ogólnopolskich, Ŝe Pan rezygnuje 
tylko Pan po  prostu powiedział, Ŝe pan zapomniał złoŜyć oświadczenia. To Rada ma 
zdecydować. Natomiast publicznie oświadcza Pan, Ŝe rady nie potrzeba, Ŝe Pan sam 
zrezygnował z tego stanowiska. A  moŜe oświadczy Pan, kiedy  zamierza Pan to zrobić? A 
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jeśli nie to proszę oświadczyć do prasy takiej właśnie ogólnokrajowej typu  „Dzienniku”, czy 
„Gazeta Wyborcza” trzeba po prostu tak zrobić. Dziękuje.  

 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   Ja jeszcze dodam, Ŝe wczoraj oglądałam „Aktualności” na „trójce” o 8:15 i tam była równieŜ  

informacja, Ŝe Pan Burmistrz sam odszedł i szczerze nawołuje innych burmistrzów i wójtów 
dlatego Ŝeby przestrzegali prawa.  

 
 Marek Mrozowski                     -           Bu rmistrz Miasta Czelad ź                
 
-    Ja chciałem wszystkich zawiedzionych przeprosić. Chciałem przeprosić Pana Świątka, Ŝe 

czuje się zawiedziony czy ma przyjść na sesje. Cieszę się, Ŝe przyszedł mięliśmy okazje się 
zobaczyć.  Natomiast, kiedy zamierzam zrezygnować z funkcji. Ja zaplanowałem sobie, Ŝe po 
siedemdziesiątce wtedy złoŜe rezygnacje. Proszę państwa trudno jest dyskutować z prasą. 
Prasa czasami z uporem maniaka powtarza coś zasłyszanego, natomiast proszę nie mówić, 
Ŝe to ja oświadczam,  to oświadcza prasa. Ja mogę zacytować teŜ z dzisiejszej „Gazety 
Wyborczej’ z 1 strony: „tylko w czterech większych miastach prezydenci nie złoŜyli na czas 
oświadczeń. Wszędzie muszą odbyć  się wybory. Burmistrz Czeladzi sam podał się do 
dymisji. Warszawy nie będziemy traktować ulgowo  tylko dlatego, Ŝe przepisy nie pasują Pani 
Gronkiewicz – Walc – mówi Jarosław Zieliński wiceszef MSWiA”. No to ja mam prośbę do 
Pana Andrzeja, Ŝeby wezwał tutaj Pana Zielińskiego, wiceministra  i Ŝeby on złoŜył 
wyjaśnienia dlaczego rozpowszechnia nieprawdziwe informacje. Ja bardzo przepraszam, ale 
ja juŜ niestety muszę jechać na KZK GOP. 

 
Andrzej Świątek  - radny  
 
-   MoŜe Pan Burmistrz byłby jeszcze łaskawy wysłuchać tej polemiki. Ja Panie Burmistrzu nie 

będę dzwonił do Pana Wiceministra tylko dzwoniłem do dziennikarza, autora publikacji 
wtorkowej i powiedział mi w ten sposób, Ŝe on rozmawiał z Panem w poniedziałek po sesji. Po 
sesji z Panem rozmawiał. Rozumie Pan. TakŜe sprawa była jasna, jeŜeli chodzi o to, Ŝe rada 
nie wygasiła  mandatu, a Pan wtedy mimo to przekazał takie wiadomości, Ŝe mimo to Pan 
rezygnuje. Czy taka rozmowę przeprowadził Pan z dziennikarzem „Gazety Wyborczej”, czy 
nie. 

   
Marek Mrozowski                     -           Bur mistrz Miasta Czelad ź                
 
-   Proszę Pana, numer zamykany jest o godzinie 6:00 wieczorem, z tego co ja się orientuje. 

Czyli artykuł musiał być przed 6:00 juŜ gotowy i oddany do składu. Ja owszem rozmawiałem z 
Panem Jedlickim około godz. 10:00 wieczorem. Czyli nawet cokolwiek by ode mnie usłyszał to 
nic by juŜ nie poprawił w tej gazecie. Dlatego proszę się nie sugerować jakimiś 
wypowiedziami. Gdybym złoŜył rezygnacje Pan by wiedział pierwszy o tym . Dlatego chce 
Pana uspokoić. ZłoŜyłem rezygnacje a jak  Pan widzi fakty prasowe mają własne Ŝycie, no i 
dzisiaj mamy w „Gazecie Wyborczej”, wczoraj mieliśmy w „Dzienniku”, przedwczoraj teŜ było 
w „wyborczej” . no i co ja na to poradzę. Proszę czytać „Echo Czeladzi” tam jest zawsze 
prawda.  

 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-    Chciałam jeszcze dopowiedzieć, Ŝe byłam jeszcze na szkoleniu z kolegami z prof. Martyszem, 

który miał troszkę inne stanowisko na tym szkoleniu, być moŜe juŜ zmienił. I chce jeszcze 
dodać, Ŝe to co się tutaj działo z tą sesją jest jakby z ostroŜności, bo kaŜdy mówi tylko nikt nie 
chce tego napisać. TakŜe mamy teraz takie stanowisko jakie pan Burmistrz przedstawił i 
ustami Pana Martysza przez prasę i naszego Radcę Prawnego i działamy tak jak mamy to 
zapisane i od tego czasu nie będziemy mieć wątpliwości, chyba, Ŝe ktoś będzie chciał nas 
tutaj wyprostować. Pan Martysz na tym szkoleniu powiedział, Ŝe te mandaty wygasają. Pan 
Martysz wypowiadał się  wtedy nie jako szef Kolegium Odwoławczego tylko jako osoba która 
ma praktykę. Czyli kaŜdy prawnik tak się wypowiada. Czyli naprawdę nie ma jednego 
stanowiska. Ja nie mowie, Ŝe on niema  racji, ale my musimy być tutaj ostroŜni. 
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  Marek Mrozowski                     -           Bur mistrz Miasta Czelad ź 
 
-   Proszę państwa. To nie jest tylko to moim zdaniem,  tylko jest tutaj podany przykład 

Siemianowic, gdzie rzeczywiście, jak to obmówił Pan Nowak, boksowanie trwało dwa i pół 
roku. śaden organ, ani Regionalna Izba Obrachunkowa, ani Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze, ani Nadzór Wojewody  nie uchylił ani jednej uchwały, ani jednej decyzji, czy ani 
jednej umowy, nic nie zostało uchylone pomimo, Ŝe wszyscy mieli tego świadomość. Jest to 
precedens i ten precedens niestety funkcjonuje czy my tego chcemy czy nie i to jest najlepsza 
interpretacja prawa bo sytuacja była bardzo podobna. 

 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-  Ja się tym zgadzam bo Pan Nowak teŜ do mnie mówił, Ŝe nadzór nie będzie się czepiał, ale to 

jest inny problem, Ŝe wszystkie te uchwały i zarządzenia są zaskarŜane przez obywateli, 
którym moŜe się wydawać, Ŝe te zarządzenia i uchwały naruszyły ich interes prawny. Pan 
Nowak mówił iŜ nie będzie przyglądał się szczegółowo kto te uchwały przesyłał i kto ma je 
wykonać. Natomiast martwił  się tym iŜ owe uchwały są zaskarŜane, mowa jest o tym w prasie 
i mówią o tym prof. Rykulski i Pan Safian. To jest ten niepokój. 

 
 Marek Mrozowski                     -           Bur mistrz Miasta Czelad ź 
 
-    Proszę Państwa myślę, Ŝe Pani Przewodnicząca wprowadza wszystkich w błąd. KaŜda 

decyzja jest zaskarŜalna. Obojętnie czy jest decyzją wydaną zgodnie z prawem, czy 
bezprawną, czy z wątpliwościami prawnymi. Widzę, Ŝe Pani Przewodnicząca się z tym 
zgadza. To świetnie. 

 
    Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej    
 
 -    Gdyby nawet sądy wygasiły Panu Burmistrzowi mandat moŜe się okazać i to od piątego, Ŝe to  
     decyzje podjęte z naruszeniem prawa, bo nieodpowiednia osoba w tym czasie podejmowała  
    uchwały czy wydawała zarządzenia niezgodnie z przepisami prawa.  
   Przechodzimy do przewidzianego porządku obrad sesji. 
 
 Henryk Górski                            -           mieszkaniec     
 
-    WaŜny komunikat jest w tej chwili w sejmie na temat odwołania tych 130 ludzi ze stanowisk. W 

tej chwili jest jedno prawo. Wszyscy są odwołani łącznie z Panią Gronkiewicz – Walc. 
 
 
 
 
                                               Dot.  pkt. 4 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej    
 
-   Przechodzimy do porządku obrad. Kto jest za przyjęciem protokołu z sesji z 27 listopada 2006 

roku. 
 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16  radnych/ 
                                                                                 Bez radnych Francikowskiego i Oczkowicza 
  13      radnych głosowało za 
    -      radnych głosowało przeciw 
    3      radny  wstrzymał si ę od głosu 
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Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe protokół został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej    
 
 -  Kto z państwa jest za przyjęciem protokołu z sesji z 5 grudnia 2006? 
 
 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 17  radnych/ 
                                                                                     
  14      radnych głosowało za 
    -      radnych głosowało przeciw 
    3      radny  wstrzymał si ę od głosu  
 
 
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe protokół został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
 
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej    
 
- Kto jest za przyjęciem protokołu z 13 grudnia 2006? 
 
 
 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18  radnych/ 
                                                                                     
  17      radnych głosowało za 
    -      radnych głosowało przeciw 
    1      radny  wstrzymał si ę od głosu  
 
 
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe protokół został przez Rad ę przyj ęty 
 
 
 
 
 

Dot. pkt. 5 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
 
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej    
 
-    Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Dotyczy on podjęcia uchwał w 

następujących sprawach : 
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1. powołanie i ustalenie zespołu osobowego ds. opiniowania wniosków kandydatów do 
nagrody  Miasta Czeladź i nadania tytułu honorowego obywatela Miasta Czeladź  

 
 
 
 
 
Dot. ppkt. 1 – porz ądku obrad Sesji 
 
 
 
 
GraŜyna Str ączek                     -            radna    
 
-    Ja złoŜyłam taki wniosek, który został pozytywnie zaopiniowany na komisji budŜetowej, ale  

poniewaŜ nie było tej osoby więc chciałabym aby oświadczył Pan Penar czy zechce brać 
udział w  takiej komisji. Dlaczego tak się stało. W tej komisji w składzie osobowym miedzy 
innymi ja brałam udział. Skoro nie jestem w komisji oświaty więc jak gdyby swoje uprawnienia 
chciałabym przekazać Panu Penarowi jeśli oczywiście wyrazi swoje … 

 
Janusz G ądkiewicz                   -             Wice przew odnicz ący Rady Miejskiej  
 
-  Przepraszam Pani jest w komisji oświaty.  
 
GraŜyna Str ączek                     -            radna    
 
-   Nie, nie jestem. Dlatego taką propozycje złoŜyłam jeśli oczywiście Pan Penar się zgodzi. 
 
 Dominik Penar                        -          rad ny 
 
-   Serdecznie dziękuje za propozycje, natomiast bardzo bym prosił o zwolnienie mnie z tej 

ciekawej  funkcji. Niechciał bym się wypowiadać czemu podjąłem taka decyzje.  
 
 Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej    
 
 -   Proszę o zgłaszanie kandydatur.  
 
Wiesław Konderak                  -           radny  
 
 -   Chciałbym zgłosić Radnego Marcina Musiała. 
 
Andrzej Świątek  - radny  
 
-   Chciałbym zgłosić Radną Hannę Szołowską. 
 
 Marian Kita                                -             Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
-   Chciałbym zgłosić kandydaturę Andrzeja Światka. 
 
 Zofia Baza ńska                         -             radna  
 
-   chciała bym zgłosić Jolantę Moćko. 
 
Ireneusz Gawro ński                       -           radny  
 
-   Gdyby Pani przewodnicząca mgła przypomnieć kto był w owym zespole w minionym roku. 

Komisja     pracowała bardzo dobrze. 
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GraŜyna Str ączek                     -            radna    
 
-   Byłam ja, pani Walczak, pan Świątek, pani Kocot i pan Lasota. 
 
Andrzej Świątek  - radny  
 
-   Chciałbym zgłosić kandydaturę radnej GraŜyny Strączek. 
 
  Janusz G ądkiewicz                   -             Wice przew odnicz ący Rady Miejskiej  
 
-   Zgłaszam Wiceprzewodniczącego Mariana Kitę 
 
Hanna Szotowska                         -              radna  
 
-   Zgłaszam kandydaturę Radnego Andrzeja Mentla 
 
 
 
  Następujący radni nie wyrazili zgody: 
          Andrzej Świątek 
         Dominik Penar 
         GraŜyna Strączek 
        Ireneusz Gawroński 
 
 
 
 
      Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej    
 
-  Kto jest za podjęciem uchwały o powołanie komisji? 
 
 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18  radnych/ 
                                                                                     
  18     radnych głosowało za 
    -      radnych głosowało przeciw 
    -      radny  wstrzymał si ę od głosu  
 
 
Powołano komisje w następującym składzie  
               Marcin Musiał 
               Hanna Szołowska  
              Jolanta Moćko 
              Marian Kita 
              Andrzeja Mentla   
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe uchwała nr VI/53/2007 w sprawie powołania i ustal enia 
składu osobowego zespołu ds. opiniowania wniosków k andydatów do Nagrody Miasta Czelad ź 
i nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Czelad ź została przez Rad ę przyj ęty 
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Dot. ppkt. 2 – porz ądku obrad Sesji 
 
 
 
 
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej    
 
-    Ten punkt dotyczy zmiany statutu Związku Komunikacyjnego Górnośląskiego Okręgu  
    Przemysłowego. Proszę o przedstawienie sprawy. 
 
 
Zofia Gajdzik                        -             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta  
 
-    W roku ubiegłym nastąpiła zmiana statutu KZK GOP. Uchwalono nowy tekst jednolity owego  
    dokumentu. Członkami tego związku  są 23 gminy, które muszą podjąć te uchwały. Nadzór  

 Wojewody rozpatrzył sprawę pozytywnie. Wojewoda złoŜył wniosek do ministerstwa o 
rejestracje zmian statutu. Na poziomie ministerstwa okazało się, Ŝe są drobne uchybienia w 
nowym statucie. Sprawa musi być od nowa rozpatrzona na poziomie Rad Gmin. Otrzymali 
państwo propozycje tej uchwały która prostuje rzeczy zakwestionowane przez MSWiA. Chodzi 
tutaj o trzy punkty, które niosą za sobą jedynie zmiany „kosmetyczne”. Proszę o 
przegłosowanie. 

 
  Andrzej Świątek  - radny  
 
-   Dziwi mnie fakt iŜ  Związek, posiadający dobrą obsługę prawną nie dopracował statutu. Nie 

ma  Ŝadnego przedstawiciela związku, dlatego proponuje odrzucić ten punkt, a na następna 
sesje zaprosić kogoś ze związku, aby wyjaśnił pewne sprawy. Moim zdaniem związek naduŜył 
zaufanie tych gmin. 

 
Zofia Gajdzik                        -             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta    
 
-    W ubiegłym roku kiedy mieliśmy podjąć decyzję w sprawie znaczących zmian, gościliśmy na 

sesji  dyrektora KZK GOP. Jeszcze raz powiem, Ŝe zmiany z którymi mamy do czynienia 
dzisiaj, są zmianami „kosmetycznymi”. 

 
 Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej    
 
-    W tekście, w paragrafie 2 mowa jest o komisji rozwoju, natomiast w uzasadnieniu mowa jest 

o misji Rewizyjnej. Ustawa samorządowa nie obliguje Ŝadnej komisji aby ta miała jakiś 
określony skład, bo  to radni ustalają sami. 

 
Zofia Gajdzik                        -             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta    
 
-    Pozwolę sobie przeczytać pkt 5 z paragrafu 29 tego statutu przed zmianą: 
   … jako komisja stała działa Komisja Rozwoju. 
   Po zmianie brzmi ona następująco: 
  … jako komisja stała działa ośmioosobowa Komisja Rozwoju. 
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej    
 
-   Proszę mi wyjaśnić dlaczego najpierw jest mowa o Komisji Rewizyjnej, a potem o Komisji 

Rozwoju? 
 
Zofia Gajdzik                        -             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta    
 
-    Komisja Rewizyjna jest w tym samym paragrafie w innym podpunkcie. Natomiast my mówimy 

tylko  o podpunkcie nr 5, który precyzuje skład Komisji Rewizyjnej.  
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Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej   
 
-    Wydział zakwestionował te punkty w marcu 2006r Rada przyjmowała wspomniane szersze 

zmiany latem roku ubiegłego. Czy po przyjęciu tych zmian, KZK GOP przyjmuje tekst 
jednolity? 

 
Zofia Gajdzik                        -             Kierownik Wydziału Rozwoju Miasta    
 
-   Nie. Te zmiany wprowadzone są do tekstu jednolitego, a dotyczą tylko tych punktów. 
 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   Kto jest za podjęciem tej uchwały? 
 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18  radnych/ 
            
 
                                                                         
  14     radnych głosowało za 
    -      radnych głosowało przeciw 
    -      radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe uchwała nr VI/54/2007 w sprawie Statutu 
Komunikacyjnego Zwi ązku Komunalnego została przez Rad ę przyj ęty wi ększo ścią 
bezwzgl ędną. 
 
 
 
 
Dot. ppkt. 3 – porz ądku obrad Sesji 
 
 
 
 
 Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   Przechodzimy do projektu uchwały dotyczącej zwolnienia z podatku od nieruchomości na 

2007 rok 
 
  Urszula Polak – Wałek              -          Skarb nik Miasta  
 
-    Projekt uchwały którą przedstawiamy jest wynikiem pisma skierowanego przez Powiatowy 

Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej, który zwraca się aby państwo jako Rada podjęli 
zwolnienie tegoŜ zakładu z podatku od nieruchomości. Mówimy tu o kwocie 94667zł. Podobne 
zwolnienie było w roku ubiegłym, gdzie kwota była taka sama. Na posiedzeniu Komisji 
finansowo – BudŜetowa padło pytanie czy powiat przeznaczył jakieś środki na czeladzki 
szpital, bo to o tej placówce jest mowa. Powiat przeznaczył 300.000.zł na termomodernizacje 
szpitala i 17.000.zł na dokumentacje.  

 
  Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   Jaki to ma wpływ na budŜet? Czy przyjęliśmy podstawy razem z tym podatkiem? 
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 Urszula Polak – Wałek              -          Skar bnik Miasta  
 
-   Przyjęliśmy z tym podatkiem z tym podatkiem. Kwota podatku nie jest kwotą stałą, jeśli w 

trakcie roku będzie jakieś niewykonanie, wtedy albo zwiększymy, czy przesuniemy pomiędzy 
innymi dochodami. 

 
Teresa Kosmala   -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
  -   Kto jest za podjęciem uchwały? 
 
 Janusz G ątkiewicz                      -           Wiceprzew odnicz ący Rady Miasta  
 
 -    Czy Pani Hanna Szotowska i Pan Wiceprzewodniczący Marian Kita mogą brać udział w  
     głosowaniu?   
 
GraŜyna Str ączek                     -            radna    
 
 -   Tak. Są tylko pracownikami. 
 
Janusz G ątkiewicz                      -           Wiceprzew odnicz ący Rady Miasta  
 
 -    Mam wątpliwości. Dlatego nie biorę udziału w głosowaniu.  
 
Ireneusz Ŝarłok                             -            Radc a Prawny  
 
-    Nie ma Ŝadnych przeciwwskazań prawnych. Gdyby to te osoby występowały o zwolnienie od  

podatku sytuacja była by zgoła inna. Natomiast w sytuacji gdy występuje podmiot którego    
pracownikami są te osoby.   

 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18  radnych/ 
                 
 
                                                                     
  18    radnych głosowało za 
    -      radnych głosowało przeciw 
    -      radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe uchwała nr VI/55/2007 w sprawie zwolnienia z poda tku od 
nieruchomo ści została przez Rad ę przyj ęta 
 
 
 
 
Dot. ppkt. 4 – porz ądku obrad Sesji 
 
 
 
 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Przechodzimy do ustalenia na rok 2007 regulaminu określającego wysokość oraz szczególne 

warunki  przyznawania nauczycielom dodatku.  
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 Adam Jandała                                        -          Kierownik Wydziału Edukacji  
 
-   Gmina powinna corocznie określić w drodze takiego regulaminu niektóre elementy 

wynagrodzenia nauczycieli. Tylko te elementy które przewiduje ustawa. Często dochodzi do 
poprawek, poniewaŜ Nadzór Prawny Wojewody co roku „coś” znajduję. W tym roku okazało 
się, Ŝe za wcześnie  przyznawaliśmy dodatek za wychowawstwo opiekunom grup w 
przedszkolach. Nadzór Prawny Wojewody stwierdził, Ŝe tak robić niewolno. Prosimy w drodze 
autopoprawki w regulaminie w paragrafie 5 ust.1 pkt1 który będzie brzmiał: wychowawstwo 
klasy w wysokości …… jeśli sąd administracyjny swoim orzeczeniem przywróci nauczycielom 
prawo do otrzymywania tego dodatku, to bez zmiany regulaminu będziemy mogli im ten 
dodatek przyznawać. Druga zmiana w samym regulaminie w paragrafie 3 ust.3: w związku z 
koniecznością przyznawania w postaci dodatku motywacyjnego, wynagrodzenia za pełnienie 
dodatkowych funkcji dla nauczycieli którzy są inspektorami bhp proponujemy podwyŜszyć 
wycofa dodatku motywacyjnego w wysokości od 80 zł do 400zł. Dzisiaj prowadziłem dialog z 
panem Michałem  Łyszczarzem w sprawie tej uchwały. Nie było, wcześniej kwestionowane w 
ilu regulaminach przyjętych bądź odrzuconych prez nadzór Prawny okazało się, Ŝe tenŜe 
organ zmienił zdanie w sprawie moŜliwości podnoszenia przez gminy wysokości 
wynagrodzenia minimalnego dla nauczycieli. Zaproponowaliśmy w paragrafie 2, w samej 
uchwale podwyŜszenie stawek wynagrodzenia dla nauczycieli, tych którzy utracili je z dniem 
31.08.2006r. chodzi o nauczycieli którzy do tego dnia nie uzupełnili kwalifikacji. Opinia prawna 
Ministerstwa Edukacji zezwoliła gminą, na samodzielne decydowanie o przywróceniu. Niestety 
nadzór Prawny uchylił kilka tego typu uchwał samorządom z naszego rejonu. Pan Łyszczarz 
polecił wykreślenie tego paragrafu, aby nie czynić problemów z przejściem tej uchwały. W 
naszej gminie sprawa tyczy dwóch nauczycieli. 

 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Proszę Panie kierowniku o dołączenie do protokołu krótkiej notatki wyjaśniającej te zmiany. 

Proszę jeszcze o zprecyzowanie tego co mamy poddać pod głosowanie. 
 
Adam Jandała                                        -          Kierownik Wydziału Edukacji  
 
-   W tekście uchwały naleŜy wykreślić paragraf 2. Autopoprawki są przedstawione pisemnie.  
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Proszę jeszcze gdy będzie sporządzany protokół aby przedstawił Pan rozstrzygnięcia 

nadzorcze. Oprócz autopoprawki nie ma innych zmian, więc jeśli Państwo radni nie macie 
pytań moŜemy przystąpić do głosowania. 

 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18  radnych/ 
               
 
                                                                       
  18    radnych głosowało za 
    -      radnych głosowało przeciw 
    -      radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe uchwała nr VI/56/2007 w sprawie ustalenia na 2007  rok 
regulaminu okre ślającego wysoko ść oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom  
dodatków za wysług ę lat, motywuj ącego, funkcjonalnego, za warunki pracy, oraz niektó re inne 
składniki wynagrodzenia  została przez Rad ę przyj ęta 
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Dot. ppkt. 5– porz ądku obrad Sesji 
 
 
 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-  Teraz zajmiemy się sprawa uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych na rok 2007.  
 
Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-   Na mocy ustawy o wychowaniu w trzeźwości miasto zobligowane jest do corocznego 

przyjmowania Programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, co stanowi 
kontynuację zadań postawionych od roku 1998. Konstrukcją nie odbiega od programów z lat 
ubiegłych. Uchwala ono sprawne prowadzenie działań.  

 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Komisja Polityki Społecznej zapoznała się ze zmianami, więc moŜemy przystąpić do 

głosowania. 
 
 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18  radnych/ 
                 
 
                                                                      
  17    radnych głosowało za 
    -      radnych głosowało przeciw 
    1     radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe uchwała nr VI/57/2007 w sprawie uchwalenia Gminne go 
Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych została przez Rad ę przyj ęta 
 
 
 
 
Dot. ppkt. 6– porz ądku obrad Sesji 
 
 
 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-    Teraz zajmiemy się projektem uchwały w sprawie programu współpracy z organizacjami     
    pozarządowymi.  
 
Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-   Tak jak podjęty wcześniej przez państwa Radnych Program profilaktyki i rozwiązywania 

problemów   alkoholowych, program współpracy z organizacjami pozarządowymi równieŜ 
winien być rokrocznie  uchwalany przez Radę. I on równieŜ nieznacznie róŜni się od 
ubiegłorocznego. W miejscu po publicznym wolontariacie ujęto drukowanie ogłoszeń, w 
zadaniach w stosunku do roku ubiegłego nie uwzględniono miejsc pamięci narodowej, w 
miejsce tego punktu wprowadzono zadanie podtrzymywanie świadomości narodowej, 
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obywatelskiej i kulturowej. Tyczył się on między innymi pielęgnowania polskości w miastach 
partnerskich.  

 
Ireneusz Gawro ński                   -            radny  
 
-   Niedosłyszałem tej ostatniej kwestii. Czy mogła by Pani kierownik powtórzyć i sprecyzować 

tom kwestie.  
 
Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-   Chodzi tutaj o współprace i wymianę z miastami partnerskimi. Być moŜe uda nam, Ŝe 

pozyskać   fundusze na przykładowo wymianę zespołów kulturalnych.    
 
Ireneusz Gawro ński                   -            radny  
 
-   A jakich programów miały by być te fundusze? 
 
Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-   Wiem Ŝe w ministerstwie kultury są środki unijne na ten cel. 
 
 Ireneusz Gawro ński                   -            radny  
 
-   A czy miejsca pamięci równieŜ naleŜą do tego programu? Bo tak to moŜna odczytać. 
 
Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-  MoŜna. 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   W punkcie 6 programu jest taki tekst informujący, Ŝe zgodnie z programem „Przejrzysta 

Polska”  powstał Zespół  Konsultacyjny. Więc bardzo proszę o przedstawienie tego zespołu.  
 
Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-   Jest to zespół doradczy, mający na celu np.: sprawdzić kompletność programu, decyzja nad  

rodzajem spotkań. Nie ma to nic wspólnego z dotacjami. W zespole tym znajdują się  
przedstawiciele organizacji pozarządowych.  

 
Dominik Penar                        -          rad ny 
 
-    Ja mam to rozporządzenie burmistrza. Więc mogę wymienić te osoby 
     Teresa Wąsowicz  - Przedstawiciel Burmistrza Masta 
     Justyna Lisowska  - Przedstawiciel Burmistrza Masta 
     Małgorzata Zięba  -  Przedstawiciel Burmistrza Masta 
     Zofia Bazańska     -  Przedstawiciel Rady Miejskiej 
     Nina Wcisło           -  Przedstawiciel Organizacji Pozarządowej 
     Marek WoŜniak     -  Przedstawiciel Organizacji Pozarządowej 
     Jan Powałka         -  Przedstawiciel Organizacji Pozarządowej 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-    Rada Miejska nie desygnowała uchwałą Pani Bazańskiej więc wygląda na to, Ŝe została 

powołana  przez Pana Burmistrza. Zarządzenie jest do zaskarŜenia. 
 
Janusz G ątkiewicz                      -           Wiceprzew odnicz ący Rady Miasta  
 
-   W podpunkcie piątym jest stwierdzenie „…posiadać warunki kadrowe i finansowe…” , co 

oznacza  „warunki finansowe”. 
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Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-    Jest to wyciągnięty kawałek z ustawy. Chodzi to wspieranie. JeŜeli dajemy część funduszy na   
    realizację zadania, to czy dana organizacja ma fundusze aby pokryć pozostałe wydatki.  
 
Janusz G ątkiewicz                      -           Wiceprzew odnicz ący Rady Miasta   
 
-    W jaki sposób się to praktykuje? 
 
Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-    Konieczne są sprawozdania z realizacji, co zostało wykonane. 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-    Istotną role odgrywa tutaj komisja Konkursowa, która uwaŜnie musi zlustrować czy 

organizacja  przystępująca do konkursu posiada dostateczne zaplecze finansowe i personalne 
aby podołać powierzonemu zadaniu. Istnieją róŜne moŜliwości dofinansowania.  

 
 Dominik Penar                        -          rad ny 
 
 -   Ustawa o poŜarku publicznym i wolontariacie stwarza bardzo dobre warunki do tego Ŝeby  

organizacje poŜytku publicznego, które  w naszym mieście działają, w jakiś sposób 
uniezaleŜniły się  miasta. Czyli te środki mogą być im docelowo większe. Moje pytanie brzmi w 
ten sposób: punkt 7 podpunkt 7 zakłada, Ŝe pomoc w zakresie promowania po przez prasę 
lokalną, oraz stronę internetową  Urzędu Miasta, tam jest wspomniane, Ŝe wspieramy 
promocje. W jaki sposób Urząd Miasta wspiera te organizacje? Czy są informację w jaki 
sposób promowano te organizacje, szczególnie ten 1% który mogą przekazać obywatele.  

 
Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-   W ubiegłym roku była taka akcja, Ŝe na początku ubiegłego roku zamieszczono informacje o 

dwóch organizacjach. Rozpowszechnialiśmy równieŜ ulotki które były na terenie urzędu 
dostępne. Teraz juŜ mamy zgłoszonych więcej organizacji. KaŜda organizacja tego typu musi 
dostarczyć do redakcji  „Echa Czeladzi” numer konta na które miałby być kierowany. 

 
Dominik Penar                        -          rad ny 
 
-   Zwróciłbym uwagę na to aby promować ten „1%”. Jak na razie środki otrzymane w ten sposób 

przez  te organizacje nie są wysokie, ale my naprawdę duŜe kwoty przeznaczane są na 
promocje tych organizacji, co jest oczywiście dobre, ale oprócz tego mogą spore środki 
pozyskać. Więc zawnioskuje o przeprowadzenie jakiejś zorganizowanej akcji. Na stronie 
internetowej jasno pokazać te informacje. 

 
 Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-    W kwestii pozyskiwania środków, ciekawą akcje przeprowadziło Stowarzyszenie Pomocy 

Osobom z Upośledzeniem Psycho - Ruchowym poniewaŜ oni za wypełnienie PIT – u 
mieszkańcom od razu dostawali ten „1%”. 

 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Takie postępowanie jest o tyle niebezpieczne, Ŝe są przepisy o księgowości.  
 
 Andrzej Świątek  - radny  
 
-   Chciałbym wrócić do tematu „Przejrzystej Polski”. Nie dostrzegliśmy tego, Ŝe w skład Zespołu  

Konsultacyjnego wchodzą osoby będące przedstawicielami stowarzyszeń, które korzystają z 
tych środków. Osoby te nie powinny być członkami tego zespołu. Chciałbym aby 
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przedstawiciele Burmistrza złoŜyli oświadczenie, Ŝe nie są członkami Ŝadnego 
stowarzyszenia. Pani Bazańska oczywiście nie jest w Ŝadnym stowarzyszeniu. Nie moŜe 
dochodzić do sytuacji, Ŝe jednocześnie będąc członkiem Zespołu Konsultacyjnego, będę 
beneficjentem środków publicznych. Nie wnikam w powiązania rodzinno – biznesowe. 
Wnoszę do Pani Przewodniczącej, aby jednoznacznie określiła, przez odpowiednie słuŜby, 
czy osoby z organizacji pozarządowych korzystali z tych środków. Wnoszę równieŜ aby na 
razie nie przegłosowywać tego dopóty, dopóki ta sprawa nie zostanie wyjaśniona. 

 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
 -  Dopowiem, Ŝe moŜna wnieść poprawkę o wykreślenie jakiegoś punktu z tego programu. 
 
Jolanta Mo ćko                                        -           Radna 
 
-   Mam pytanie do Pani Kierownik Wąsowicz. Czy to jest zespół który przyznaje nagrody? Czy 

tylko konsultuje?  
 
Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-  Zespół ten jedynie konsultuje społeczną. Są to konsultacje z przedstawicielami stowarzyszeń.   

Natomiast komisja konkursowa jest powoływana do kaŜdego konkursu i tam są oświadczenia, 
takie jak przy zamówieniach publicznych, bo to, jest załoŜenie ostatniej kontroli.  

 
Jolanta Mo ćko                                        -           Radna 
 
-   Pan Radny Świątek próbuje nas przekonać, Ŝe ten Zespół Konsultacyjny juŜ wydaje środki. 

JeŜeli Zespół konsultacyjny opiniuje, to któŜ ma to robić jak nie osoby które się tym zajmują i 
są biegłe w   tym temacie. Osoby te wyraŜają jedynie swoje opinie, oczywiście kaŜdy moŜe się 
z tym zgodzić lub nie. JeŜeli komisja podejmuje decyzje i jeŜeli tam nie głosują osoby 
reprezentujące organizacje którym te środki mają być przyznane, sprawa jest oczywista. 

 
Zofia Baza ńska                                      -       ra dna 
 
-   Uczestniczyłam w spotkaniu  zespołu Konsultacyjnego i muszę Państwu powiedzieć, Ŝe te 

osoby to fachowcy. Te osoby najlepiej wiedzą komu przyznać te środki. Ale trzeba zaznaczyć, 
Ŝe nie wszyscy  uczestnicy tego zespołu są z tego grona. Na ostatnim spotkaniu poruszany 
był temat polskości. Po prostu musimy perspektywicznie pomóc tym organizacją. My tych 
pieniędzy nie rozdzielamy słuŜymy jednak radą jak najsensowniej rozdzielić te finanse. 

 
Andrzej Mentel                                          -       radny  
 
-  Na komisji Edukacji analizowaliśmy ustawę o kulturze fizycznej. W tej ustawie jest informacja, 

Ŝe burmistrz, wojewoda, prezydent, moŜe powołać społeczną radę sportu. JeŜeli chodzi o 
zespół konsultacyjny ja rozumiem to w taki sposób, Ŝe jest to zespół doradczy przy burmistrzu. 
W kwestii kierunków pracy, są to osoby, które maja doradzać burmistrzowi. Pamiętam jak ten 
zespół był  tworzony. Burmistrz zaprosił na pierwsze posiedzenie przedstawicieli organizacji 
pozarządowych, z pośród tego grona został utworzony zespół konsultacyjny. Ten zespół ma 
jedynie doradzać, bo, do tego został powołany.  

 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-  JeŜeli jest to w ramach programu „Przejrzysta Polska” z na pewno spotkania są 

protokołowane i moŜna się z nimi zapoznać, moŜna się zapoznać w BIP – ie. Burmistrz ma 
prawo do powołania zespołu konsultacyjnego w kaŜdej dziedzinie więc pytanie czy ma się to 
znaleźć w tym programie. 

 
Dominik Penar                                     -            radny  
 
-   Mam prośbę do Pana Radnego Świątka, aby sformułował wniosek co do tego regulaminu. 

Moje zdanie jest takie, Ŝe Rada powinna przyjąć tą uchwałę, poniewaŜ niebawem rozdzielane 



 

 

26

26

będą środki finansowe dla stowarzyszeń i jeŜeli nie zatwierdzimy w dniu dzisiejszym tego 
regulaminu komplikować sprawę. Więc ponawiam swoją prośbę do Pana Radnego Świątka, 
aby sformułował wniosek. Konsekwencją nie przegłosowania tego moŜe być nie przyznanie w 
ogóle tych środków.  

  
Andrzej Świątek  - radny  
 
-   Mnie nie chodzi o to, aby nie przegłosowywać tego wniosku, a jedynie to, Ŝe Pan Burmistrz 

zmienił zespół konsultacyjny, który ten program ustala. Ja jestem za tym programem pod 
warunkiem, Ŝe nie będzie on opiniowany przez ludzi, którzy jednocześnie korzystają z tych 
pieniędzy. Proszę państwa  radnych o przegłosowanie tego projektu. Ja z góry oświadczam, 
Ŝe będę głosował przeciw. Składam protest do nadzoru wojewody. Proszę jeszcze o to aby 
nie naduŜywać takiego przejrzystego zwrotu jak „Przejrzysta polska”. 

 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   To moŜe pan Radny zaproponuje wykreślenie tego punktu? Burmistrz ma prawo do powołania  

takiego zespołu. Informacje o składzie zespołu są publicznie publikowane. Jedyną 
niejasnością jest przedstawicielstwo Rady. Pan burmistrz nie moŜe zaproponować któremuś z 
radnych reprezentowania całej Rady. To Rada musi wytypować jednego z radnych. Wtedy 
moŜemy mówić o  reprezentancie Rady.  

 
Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
 -   Bardzo proszę o skreślenie tego punktu dotyczącego zespołu konsultacyjnego. 
 
Andrzej Świątek  - radny  
 
-  Drodzy państwo mnie chodzi o skład zespołu. Ja nie chciałbym aby w skład zespołu wchodziły  
   osoby, które zamierzają skorzystać z środków publicznych.  
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Zarządzenie burmistrza jest z 2005 roku. I tutaj pytanie czy Zespół konsultacyjny powołany w  

jednym roku moŜe tym zarządzeniem być na rok następny. Słyszę, Ŝe tak . moŜe być nawet 
przez kilka lat. JeŜeli są jakieś uwagi co do składu moŜna zająć się tym zarządzeniem 
Burmistrza. MoŜna spróbować wpłynąć na zmianę tego zarządzenia.  

 
Andrzej Świątek  - radny  
 
-   Korzystając z obecności pani kierownik Wąsowicz, chciałbym spytać czy Pan Jan Powałka 

będąc członkiem zespołu konsultacyjnego korzystał z tych środków. 
 
Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-   Jan Powałka jako osoba cywilna nie korzystał. 
 
Andrzej Świątek  - radny  
 
-   A jako kto korzystał?  
 
Teresa Wąsowicz                               -          Kie rownik Wydziału Polityki Społecznej  
 
-   Jako stowarzyszenie. Właściwie kaŜdemu stowarzyszeniom pomagamy. Jeszcze raz 

podkreślam, Ŝe to nie jest komisja konkursowa  
 
Andrzej Świątek  - radny  
 
-  Mówimy o „Przejrzystej Polsce”. To nie moŜe być na zasadzie pomocy, musi być ogłoszony 

konkurs  
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Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Zgodnie z załoŜeniami programu „Przejrzysta Polska”, podejmowaliśmy uchwałę. Powstał 

zespół konsultacyjny. W tym programie „Przejrzysta Polska” nie było wskazań, Ŝe ma powstać 
taki zespół konsultacyjny, były tylko ogólne załoŜenia Ŝeby była jak największa przejrzystość i 
współpraca z mieszkaniami. 

 
Andrzej Świątek  - radny   
 
-    Chciałbym oświadczyć do protokołu, Ŝe przyjęcie takiego projektu jest nie zgodne z 

programem „Przejrzysta Polska”. 
 
Andrzej Mentel                           -          radny  
 
-  Burmistrz powołał społeczną rade sportu. Sam uczestniczyłem w tej radzie. Będąc członkiem 

tej Rady równieŜ korzystałem, jako stowarzyszenie, ze środków unijnych i nie miało to w ogóle  
   znaczenia dlatego, Ŝe rada obraduje w jakimś celu. Czyli Burmistrz chciał wypracować pewne  

zadania na tej radzie. I  to jest grupa osób która zadania wypracowuje. JeŜeli ktoś z państwa 
radnych ma ochotę pracować w takim zespole, to myślę, Ŝe nic nie stoi na przeszkodzie, Ŝeby 
w takim  zespole pracować. 

 
Dominik Penar                             -          radny   
 
-   Moim zdaniem nierealne było by współdziałanie w mieście gdyby nie było współpracy między 

tymi organizacjami. Celem programu „Przejrzysta Polska” jest właśnie to Ŝeby przedstawiciele 
tych organizacji spotkali się i stworzyli wspólny program i kierunek rozwoju dla miasta. I nie 
chodzi tutaj  przede wszystkim o kwestie finansowe.   

 
Ireneusz Gawro ński                      -          radny  
 
-   Czegoś tutaj nie rozumiem. Zamiast Pani Kierownik odpowiadali Radni. Dlatego mam pytanie: 

czy radni działają w jakichś w jakich stowarzyszeniach? 
 
Andrzej Mentel                             -          radny   
 
-   Działam od lat w stowarzyszeniu. JeŜeli chodzi o Miejski Czeladzki klub Sportowy byłem 

prezesem przez 3 lata. Ten temat o którym dzisiaj rozmawiamy bardzo dobrze znam. Działam 
w  stowarzyszeniu Miejskiej Szkoły Sportowej.  

 
Dominik Penar                            -         radny  
 
-  JeŜeli chodzi o kwestie działalności historiologicznej ,która jest zarejestrowana to nie. 

Natomiast   jestem wolontariuszem. 
 
Janusz G ątkiewicz                        -           Wiceprz ewodnicz ący Rady  
 
-   Mam taką propozycje aby zrobić zmianę Ŝeby Burmistrz starał się nie powoływać tych którzy 

później nie decydują o tym 
 
 Jolanta Mo ćko                                 -            rad na 
 
-   Chciałam odpowiedzieć na pytanie Radnego Gawrońskiego dlaczego radni zabierają głos. 

Niektórzy interesują się tego typu sprawami i jeŜeli mają na ten temat swoją opinie i ta opinia 
bierze się z wiedzy, która pogłębiamy na te tematy, to mamy prawo się wypowiedzieć. 
UwaŜam teŜ, Ŝe zespół  konsultacyjny jest po to aby pewne opinie przedstawiać. Kto to ma 
robić jeśli nie ludzie, którzy się tym zajmują. Tak samo jak Pan Radny Penar zna tematykę to 
tak samo ci ludzie znają równieŜ tę tematykę. Pan Andrzej Świątek teŜ powiedział, Ŝe 
otrzymują dotację. Tak otrzymują dotację, ale  uprzednio muszą przedstawić program. 
Proponuje panu Andrzejowi aby doczytał nieco na ten temat,  to po części wyjaśni. Podobnie 
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jak podczas starań o dofinansowanie z unii europejskiej, tak i tutaj naleŜy uprzednio 
przedstawić program, a następnie starać się o przyznanie tych pieniędzy. Nie zawsze 
otrzymuje się te pieniądze. 

 
 Ireneusz Gawro ński                      -          radny  
   
-   Pan Burmistrz ma prawo do powołania takiego zespołu. Mnie chodzi o to, Ŝe na pytania Pana  
   Radnego Świątka powinna odpowiadać Pani Kierownik Wąsowicz, a nie państwo radni.  
 
Hanna Szotowska                          -           radna  
 
-   PoniewaŜ działam od wielu lat w organizacjach pozarządowych, chciała bym się 

wypowiedzieć w tej sprawie. Słuchając Pana Gawrońskiego lepiej się nie przyznawać się do 
działalności społecznej, a jeszcze gorzej gdy miasto od czasu do czasu mu pomaga w tym i 
wspiera. UwaŜam, Ŝe władze miasta i my radni powinniśmy być zadowoleni, Ŝe na naszym 
terenie organizacje pozarządowe są, Ŝe działają, Ŝe chcą działać, poświęcają na to swój czas i 
pieniądze które zdobywają nie tylko z gminy. Ja na swoim przykładzie mogę powiedzieć, Ŝe 
pieniądze pozyskane z gminy stanowiły tylko pewną część pozyskanych środków. Resztę 
stanowiły środki z poza Gminy Czeladź, oraz od róŜnych  organizacji, z kursów, dotacji, a 
takŜe nasze własne środki które angaŜowaliśmy. Taki zespół  Konsultacyjny był równieŜ 
utworzony w powiecie. Było to rok, albo 2 lata temu. Tam przedstawiciele wszystkich 
organizacji pozarządowych z całego powiatu sami z pośród siebie wybrali przedstawicieli do 
zespołu konsultacyjnego, a starosta powołał  tych ludzi. Byli tam teŜ przedstawiciele starostwa 
i  samorządu terytorialnego. Nie ma sensu wysnuwać o jakichś powiązaniach. 

 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Punkt 6 jest tylko punktem informacyjnym, Ŝe w ramach programu „Przejrzysta Polska” 

powstał ten Zespół Konsultacyjny. Składam wniosek o wykreślenie punktu 6 co nie oznacza, 
Ŝe ten zespół nie będzie funkcjonował    

 
 
 
 
     GŁOSOWANIE  / Obecnych 18  radnych/ 
                                                                                     
    4    radnych głosowało za 
  11    radnych głosowało przeciw 
    3     radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe wniosek  nie została przez Rad ę przyj ęty 
 
 
 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-  Przystępujemy do głosowania całości uchwały  
 
 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18  radnych/ 
                                                                                     
  15    radnych głosowało za 
    1    radnych głosowało przeciw 
    2     radny  wstrzymał si ę od głosu 
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Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe uchwała nr VI/58/2007 uchwalenia „Programu 
Współpracy z Organizacjami Pozarz ądowymi oraz podmiotami prowadz ącymi działalno ść 
poŜytku publicznego w zakresie realizacji zada ń publicznych na rok 2007” została przez Rad ę 
przyj ęta 
 
 
 
 
 
Dot. ppkt. 7 – porz ądku obrad Sesji 
 
 
 
 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  

 
-  Następny podpunkt dotyczy sprzedaŜy części działki nr 163/194 k. m. 24 połoŜonej pomiędzy 

ulicami Tulipanów i Mieczyków w Czeladzi. 
 
GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami  
 
-   Działka ta łączy ul. Mieczyków i ul. Tulipanów jest to wąskie 3 – metrowe przejście pomiędzy 

tą ulicą i szeregami budynków przy ul. Tulipanów. Z wnioskiem o wykup tego przejścia 
wystąpił właściciel jednej z działek przyległych do tego przejścia. Projekt uchwały jest 
propozycją aby nie wyraŜać zgody na sprzedaŜ tej działki poniewaŜ stanowi czynne przejście 
między ulicami. 

 
 
 
 
 GŁOSOWANIE  / Obecnych 16  radnych/ 
                                                                                     
  16    radnych głosowało za 
    -     radnych głosowało przeciw 
    -     radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
 
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe uchwała nr VI/59/2007 w sprawie sprzeda Ŝy części nr 
163/194k.m. 24 poło Ŝonej pomi ędzy ulicami Tulipanów i Mieczyków ” została przez R adę 
przyj ęta 
 
 
 
 
Dot. ppkt. 8– porz ądku obrad Sesji 
 
 
 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
 -   Uchwała dotyczy sprzedaŜy ½ udziału w nieruchomości składającej się z działek o nr 86/1  
    i 86/2 k.m. 20 połoŜonych przy ul. Kilińskiego w Czeladzi. 
 
GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami  
 
-  Jest to nieruchomość po pow. 188 m kw. Składająca się z dwóch działek jest zabudowana  
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budynkiem mieszkalnym i budynkiem garaŜowym w ½ jest własnością gminy, w ½ własnością 
osoby fizycznej. Własność gminy wzięła się stąd, iŜ w roku 1992 została skomunalizowana ta 
część, która była własnością Skarbu Państwa i z mocy ustawy moŜna było skomunalizować i 
na dzień dzisiejszy  jest gmina współwłaścicielem. Wniosek drugiego współwłaściciela, który 
zamieszkuje tą nieruchomość, o wykupienie od gminy połowy udziałów. 

 
 Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
  -  Czy mieszka tam jedna rodzina ? 
 
GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami  
 
  -  Budynek zamieszkuje Pani która jest współwłaścicielem posesji. 
 
 
 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 17  radnych/ 
                                                                                     
  16    radnych głosowało za 
    1     radnych głosowało przeciw 
    -     radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
 
 
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe uchwała nr VI/60/2007 w sprawie sprzeda Ŝy ½ udziału w 
nieruchomo ści składaj ącej si ę z działek o nr 86/1 i 86/2 k.m. 20 poło Ŝonej przy ul. Kili ńskiego w 
Czeladzi została przez Rad ę przyj ęta  
 
 
 
 
Dot. ppkt. 9– porz ądku obrad Sesji 
 
 
 
 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-  Proszę o przedstawienie następnego projektu uchwał 
 
GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami  
 
-    Z wniosku właściciela działki nr 110 przy ul. Grodzieckiej. Jest to działka, która jest w 

kompleksie działek prywatnych. PołoŜona obok działka nr 111 jest działką gminną, pozostałe 
działki są własnością prywatną. Pragnę przypomnieć, Ŝe działka nr 118, która jest powyŜej tej 
działki, która jest w tej chwili przedmiotem uchwały, była stawiana pod obrady Rady i Rada nie 
wyraziła zgody na wykup działki   nr 118. Dzisiaj nasza propozycja jest, aby wyrazić zgodę, 
aczkolwiek na komisji na której była omawiana ta sprawa głosy były róŜne na temat 
przydatności tejŜe działki dla gminy.   

 
  Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
 -   Czy te naleŜą do jednego właściciela czy do róŜnych właścicieli? 
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GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami  
 
-   Do wielu róŜnych właścicieli. Nasza propozycja była aby wyrazić zgodę. 
 
Andrzej Mentel                      -                Radny  
 
-   Chciałbym się dowiedzieć jakie będzie ewentualne przeznaczenie tej działki i nie mamy 

podanych tutaj pozostałych działek jeŜeli chodzi o własność. Czy tendencja i propozycja 
Burmistrza jest taka, Ŝeby cały ten teren został wykupiony i ewentualnie jakie są plany tego 
terenu i w jakim czasie.  

 
 GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami    
 
-   Na dzień dzisiejszy nie ma planu zagospodarowania, natomiast w studiu warunkowania 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy ta część główna nieruchomość, gdzie 
znajduje się studnia głębinowa, przeznaczony jest na pas zieleni ochronnej. 

 
  Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Czy będą jakieś przeszkody po przyjęciu planu, Ŝeby ten teren był przeznaczony do róŜnego  

zagospodarowania, Ŝeby scalać te działki, ustaleń dokonywać łącznie z prywatnymi 
właścicielami, jakby inaczej regulować ten układ. 

 
GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami    
 
-   Musiałby być przyjęty plan scalenia tj. tego rodzaju plan zagospodarowania. Zawsze moŜna 

scalić, opracować uchwałę dotycząca scalenia tych nieruchomości, a potem udziału. Trudny 
bardzo temat do realizacji i kosztowny. 

 
Ireneusz Gawro ński             -               radny  
 
-   Czy pan X chce kupić działkę czy sprzedać, bo to jest zasadnicza róŜnica. 
 
 GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami    
 
-  To jest z wniosku właściciela. Projekt tej uchwały powstał poniewaŜ z wnioskiem o wykupienie 

przez gminę zgłosił się właściciel tej nieruchomości i stąd jest projekt tej uchwały. 
 
  Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
 -   Odrzucenie tej uchwały nie daje moŜliwości odwoławczych tego, który się zwracał. 
 
 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16  radnych/ 
                                                                                     
    1    radnych głosowało za 
    6     radnych głosowało przeciw 
    9    radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
 
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe uchwała nie została przez Rad ę przyj ęta 
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 Dot. ppkt. 10– porz ądku obrad Sesji 
 
 
 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Kolejny projekt uchwały dotyczy sprzedaŜy części działki nr 74 k.m. 30 o powierzchni około 80 

m kw połoŜonej przy ul. Topolowej w Czeladzi. 
 
GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami    
 
-  To jest działka na której urządzona jest droga gminna, Topolowa. Działka która jest 

przedmiotem tej uchwały jest równieŜ działką nr 74. ta część działki 74 która jest przedmiotem 
uchwały jest dzierŜawiona i ta osoba, która dzierŜawi tą działkę to jest właściciel tej działki 
sąsiedniej, przylegającej wystąpił równieŜ z wnioskiem o sprzedaŜ tej części działki. 

 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 15 radnych/ 
                                                                                     
   10    radnych głosowało za 
    2     radnych głosowało przeciw 
    3    radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
 
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe uchwała nr VI/61/2007 w sprawie sprzeda Ŝy ½ udziału w 
nieruchomo ści składaj ącej si ę działek nr 86/1 i 86/2 k.m. 20 poło Ŝonych przy ul. Kili ńskiego  
w Czeladzi została przez Rad ę przyj ęta 
 
 
 
 
Dot. ppkt. 11– porz ądku obrad Sesji 
 
 
 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  

 
-   Kolejny projekt uchwały dotyczący przedłuŜenia umowy dzierŜawy dot. części działki nr 198 k. 

m. 21     o pow. 151 m. kw przy ul. Katowickiej w Czeladzi. 
 
GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami    
 
-   Uchwała ta dotyczy działki przy tym stromym zjeździe po prawej stronie. Część tej działki jest  
   ogrodzona i uŜytkowana w dzierŜawie przez właściciela tej działki przyległej. 
 
 Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Czy tutaj takie przejście nie jest potrzebne. Kto wystąpił o zakup? 
 
GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami    
 
-   Właściciel tej działki przyległej, działki nr 196 czyli budynku nr 39.  
 
 
 



 

 

33

33

Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały? 
 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
                                                                                     
   15    radnych głosowało za 
    -      radnych głosowało przeciw 
    1     radny  wstrzymał si ę od głosu 
 
 
 
Przewodnicz ąca Rady  stwierdziła, Ŝe uchwała nr VI/62/2007 w sprawie przedłu Ŝenia umowy 
dzier Ŝawy dot. cz ęści działki nr 198 k.m. 21 o pow. 151 m2 przy ul. Ka towickiej  w Czeladzi 
została przez Rad ę przyj ęty  
 
 
 
 
Dot. Pkt. 6 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-  Kto z Państwa mieszkańców chce zabrać głos. 
 
Stanisław Guza                                       -            mieszkaniec  
 
-  Chciałbym poruszyć kwestię regulaminu Pana Burmistrza który dotyczy odśnieŜania przed  
   posesjami. Mieszkańcy w przytłaczającej większości wywiązują się z obowiązku jakim jest  

odśnieŜanie przed własną posesją. Sprawa wygląda nieco inaczej w przypadku zakładów. 
NaleŜy tu  „wyróŜnić” „ERG”. Ostatnimi czasy w tymŜe zakładzie zaistniała tendencja do nie 
odśnieŜania   chodników przed zakładem. A  trzeba dodać, Ŝe jeszcze kilka lat wstecz „ERG” 
świecił przykładem w   kwestii utrzymywania czystości na chodnikach. Drugim problemem jest 
sklep „Biedronka” na Piaskach, a raczej z placem koło marketu, z którego w okresie zimowym 
nikt nie usuwa zalegającego   śniegu. Kolejny problem stanowią nieodpowiedzialni kierowcy, 
którzy jadąc zbyt szybko powodują zalewanie błotem pośniegowym odgarniętych chodników.   

 
Ryszard Walaszek                                        -                  mieszkaniec  
 
-   W grudniu 2006 i styczniu roku bieŜącego złoŜyłem dwa pisma kierowane do wydziału 

urbanistyki.  Wbrew zapewnieniom pani zajmującej się tym zagadnieniem, która zapewniała 
mnie, Ŝe  niezwłocznie zostanie udzielona mi odpowiedź. Odpowiedzi jak do tej pory nie 
otrzymałem.  

 
Zdzisław Gali ński                                           -                   mieszkaniec  
 
-   Chciałbym poruszyć kwestie kładki przez rzekę Brynicę na ulicy Dehnelów. Po opadach  

atmosferycznych w dwóch miejscach gromadzi się woda uniemoŜliwiając przechodzenie ta 
kładką.   Prosiłbym o rozwiązanie tego  problemu niezwłocznie.  

 
 Włodzimierz  Górski                                     -                    mieszkaniec  
  
-   Chciałbym się dowiedzieć kto jest odpowiedzialny za odśnieŜanie chodników przy Starym 

Parku Jordan. Stan chodnika jest fatalny. 
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Robert Szczupider                                  -            Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej   
 
-    Zanim udzielę odpowiedzi na pytania mieszkańców, musze wyjaśnić jedną rzecz. Na terenie 

miasta są cztery rodzaje dróg. W zaleŜności od tego, który zarządca ma je w swojej gestii. Są  
drogi krajowe, powiatowe, gminne i drogi osiedlowe w zarządzie poszczególnych 
administratorów. MoŜe  wpierw odpowiem na pytanie Pana Guzy. Po ostatniej sesji, kiedy 
poruszył Pan kwestie „ERG-u”, wystosowaliśmy oficjalne pismo. Reakcja ze strony „ERG-u” 
jest Ŝadna. W kwestii parkingu koło „Biedronki” mogę tylko powiedzieć, Ŝe właścicielem tego 
terenu jest PSZS.  Wielokrotnie pisaliśmy w tym temacie, nie tylko w kwestii utrzymania 
zimowego parkingu, ale teŜ z wielu innych powodów. Reakcja ze strony PSZS jest Ŝadna. 
Zwrócę się jeszcze do StraŜy Miejskiej, być moŜe uda się w jakiś sposób zdopingować 
właścicieli nieruchomości. Jeśli chodzi o odśnieŜanie ulicy Nowopogońskiej, a dokładniej o 
błoto pośniegowe które dostaje się na chodniki, to niestety nie da się usunąć wszystek śniegu 
z miasta i rozwiązanie tego problemu  jest niemoŜliwe. na marginesie ulica Nowopogońska 
jest droga powiatową. Co do kładki przy ul. Dehnelów to w tym roku przewidziany jest remont 
jest remont generalny. Ul. Katowicka jest droga powiatową, więc utrzymanie chodnika przy 
Parku Jordan naleŜy do powiatu. Przed sezonem zimowym spotykaliśmy się z 
przedstawicielami powiatu odpowiedzialnymi za drogi. Spisaliśmy porozumienie, zadania 
zostały jasno określone. Przedstawiciele powiatu jasno oznajmili, Ŝe nie mają dostatecznych 
środków finansowych aby utrzymywać chodniki na terenie miasta.  

 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-    W minionej kadencji zerwaliśmy umowę z powiatem, poniewaŜ nie miał środków finansowych.  

Władze powiatu chciały aby Gmina Czeladź całkowicie pokrywała koszty utrzymania dróg. 
Obecnie po zmianie władz samorządowych, wynika, Ŝe powiat powinien mieć środki 
finansowe. Czy na chwilę obecną jest porozumienie z powiatem. Panie Dyrektorze?  

 
Robert Szczupider                                  -            Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej   
 
-   Na chwilę obecną niema. 
 
 Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Rozumiem, Ŝe są prowadzone rozmowy. JeŜeli przejmiemy te zadania, to znowu na własny 

koszt. Powiat, obojętnie pod czyja władzą by się nie znajdował, powinien starać się o 
pozyskanie środków.  

 
Robert Szczupider                                  -            Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej   
 
-   Muszę zaznaczyć, Ŝe praktycznie cały odcinek ul Katowickiej, to właśnie nasz sprzęt 

odśnieŜał, jak równieŜ posypywanie odbywało się z naszego sprzętu, naszym materiałem. 
Mamy zbyt mało pieniędzy, Ŝeby całkowicie przejąć obowiązki związane z utrzymaniem 
wszystkich dróg na terenie gminy. 

 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Czy Pan Dyrektor mógłby wyjaśnić co mogą radni oprócz tego, Ŝe zgłaszają interpelacje, aby  
   rozwiać wątpliwości pana Górskiego. 
 
Włodzimierz  Górski                                     -                    mieszkaniec  
 
-    Jeśli chodzi o pana dyrektora to wszystko jest w porządku. Musicie Państwo jakoś  wpłynąć 

dla     bezpieczeństwa mieszkańców. 
 
 GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami    
 
-   Z Panem Walaszkiem juŜ od 2005 roku spotykamy się i korespondujemy w związku z 

planowaną drogą, tą południową obwodnicą w Czeladzi, o kierunku Wrocław – Kraków. 
Odpowiadaliśmy  trzykrotnie na pisma Pana Walaszka, a takŜe na pisma dwóch mieszkańców 
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z ul. Matejki nr 18 łącznie z tym, Ŝe podobacie publicznej, która odbyła się w 2005roku przed 
przyjęciem zmian do studium w zakresie układu komunikacyjnego. Na tej debacie zarówno 
Pan Walaszek, jak i inni mieszkańcy  z ulicy Matejki i Stawowej byli obecni. Mam tutaj protokół 
z tego spotkania i odczytam równieŜ te fragmenty które dotyczą tej sprawy. Odpisywaliśmy juŜ 
Panu dwukrotnie z prośbą o powiadomienie pozostałych mieszkańców. Zrobiliśmy odbitki z 
aktualnego studium tego przyjętego właśnie z końcem 2005, z poprzedniego studium i z 
poprzednimi planami, Ŝeby tę sprawę wyjaśnić, a sprawa dotyczy rezerwy drogi pod ten układ 
komunikacyjny, który był w planach od lat 70 – tych i dalej jest utrzymywany w studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Pan Walaszek jest najemcą i 
dzierŜawcą budynku nieruchomości przy ul. Stawowej 18. odpisujemy panu na kaŜde pismo. 
Pan Walaszek nie jest zadowolony, Ŝe ślad tej drogi jest utrzymywany. W ostatnim piśmie 
Państwo piszą o jakimś spotkaniu z mieszkańcami z wymienionych nazw ulic w roku 2006.  
Drogom dedukcji doszliśmy do tego iŜ sprawa w dalszym ciągu dotyczy spotkania i debaty 
publicznej, która była przy okazji opracowania i uchwalania zmian do studium. Pan Walaszek 
pisze, Ŝe Burmistrz obiecał, Ŝe ta droga będzie inna itd. MoŜe odczytam fragment protokołu z 
wypowiedzią Pana Burmistrza w tej sprawie: „… Stwierdzono, Ŝe została ona zaprojektowana 
w latach 50 – tych jako łącznik z trasą średnicową. Od tamtej pory  utrzymuje się rezerwę 
terenu pod tą inwestycję. Ma ona szansę realizacji za najbliŜej 4 lata we fragmentach 
obejmujących osiedle domków fińskich. Zapewniono, Ŝe nowe drogi są w mieście potrzebne, 
gdyŜ mimo spadku liczby mieszkańców wzrasta liczba samochodów. Istnieje teŜ pilna 
potrzeba wyprowadzenia ich po za teren osiedli mieszkaniowych, w tym Osiedla Dziekana, 
które ma zostać odciąŜone dzięki realizacji właśnie tej  „Obwodnicy Południowej”. Mieszkańcy 
domów połoŜonych w ślady zaprojektowanej drogi juŜ teraz mogą składać wnioski o inne 
mieszkania do zasobów komunalnych. Zaoferowane im będą warunki z pewnością lepsze od 
obecnych warunków zamieszkania. Przedstawiono wizję rozwoju miasta, które ma osiągnąć 
liczbę 50 tys. Mieszkańców. Przewiduje się, Ŝe Czeladź będzie miastem postrzeganym jako 
przedmieście Katowic…”.  Wielokrotnie na ten temat Panu odpisywaliśmy. 

 
Ryszard Walaszek                                        -                  mieszkaniec  
 
-   Proszę nam wreszcie odpisać, Ŝe jest to obwodnica Kraków – Wrocław . 
 
GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami    
 
-   Proszę mi jeszcze powiedzieć jaką sprawę chce Pan załatwić. 
 
Ryszard Walaszek                                        -                  mieszkaniec  
 
-   Chcę aby państwo napisali, Ŝe ślad drogi idzie przez nasze posesje. 
 
GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami    
 
-   Po takim kierunku idzie ślad drogi. 
 
Ryszard Walaszek                                        -                  mieszkaniec  
 
-   To proszę nam tak odpisać i wtedy będziemy mogli rozmawiać co dalej. Jak będzie sesja na 

temat tej właśnie drogi ja państwu przedstawię całą dokumentacje.  
 
Sławomir Święch                                   -               radny     
 
-  MoŜe przedstawi Pan te dokumenty na Komisji Rozwoju i Polityki Przestrzennej. 
 
  Ryszard Walaszek                                        -                  mieszkaniec  
 
-   Jak przedstawia się sytuacja aktualnie? 
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GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami    
 
-  Wysłałam Panu pismo informujące o aktualnej sytuacji. Wysłałam Panu wszystko co jest na 

ten  temat.  
 
Ryszard Walaszek                                        -                  mieszkaniec  
 
-   Proszę wysłać mi wszystko tak jak być powinno. 
 
GraŜyna Jaro ń                    -     Kierownik Wydziału Urbani styki i Gospodarki Nieruchomo ściami    
 
-  Wyślę po raz kolejny. 
 
Sławomir Święch                                   -               radny     
 
-   MoŜe jak komisja rozwoju zapozna się z tom sprawom uda się ją jakoś rozwiązać.  
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Jak komisja rozwoju będzie debatowała nad tą sprawą to ja sobie pozwolę sobie 

przypomnieć aby Pana zaproszono. To wszystko co w tym punkcie obrad. 
 
 
 
 

Dot. Pkt. 7 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   W sprawach bieŜących mam do przedstawienia jedną korespondencję. Są to pisma do 

wiadomości  Rady na temat odpowiedzi mieszkańcom wspólnoty mieszkaniowej przy ul. 
Mickiewicza, dotyczące kanalizacji i odbioru ścieków. Zakład InŜynierii Komunalnej 
odpowiada wspólnocie mieszkaniowej w Czeladzi przy ul. Mickiewicza 1, 3 – 11, 13 – 21, 23 
– 31 w sprawie odbioru ścieków sanitarnych i deszczowych z tych budynków.  
Zakład InŜynierii Komunalnej w Czeladzi informuje, Ŝe istniejąca kanalizacja ul. Mickiewicza 
jest w posiadaniu Spółki Restrukturyzacji Kopalń SA w Katowicach. NajbliŜsza instalacja 
sanitarna będąca w eksploatacji Zakładu InŜynierii Komunalnej znajduje się przy ulicy 
Sikorskiego, a najbliŜsza kanalizacja deszczowa znajduje się przy ul. Kościuszki. Obecnie 
ścieki sanitarne z bloków odprowadzane są do urządzeń podczyszczających tj. osadników 
ścieków eksploatowanych solidarnie przez zarządców bloków, a następnie wody 
nadosadowe odprowadzane są kanalizacją Spółki Restrukturyzacji Kopalń SA. do rynny 
Saturnowskiej. Informujemy ponadto, Ŝe w 2006 roku została opracowana koncepcja 
kanalizacji sanitarno – deszczowej w dzielnicy Piaski Zachodnie w Czeladzi. Po roku 2009 
przewidziane jest wykonanie dokumentacji projektowej i budowa kanalizacji rozdzielczej ul. 
Kościuszki, 3 – go Kwietnia, Sikorskiego i Mickiewicza. Tyle Spraw BieŜących z  mojej strony. 

 
 Ireneusz Gawro ński                                -                 radny         
 
-   Analizując budŜet na rok 2007 pytałem się Pana Burmistrza dlaczego zdanie zginęło z tego 

planu  inwestycyjnego. Pan Burmistrz powiedział, Ŝe to zdanie znajduje się  w innej pozycji. 
Dlatego jestem zdziwiony taką odpowiedzią ZIK u dla mieszkańców dla mieszkańców ul. 
Mickiewicza. Podjęliśmy uchwałę o przejęciu nie wykupionych mieszkań z gruntem między 
innymi na ulicy Mickiewicza. Zaczynają się problemy z kanalizacją. Nie uczestniczyłem wtedy  
w obradach sesji. 
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    Marek Mrozowski                     -           B urmistrz Miasta Czelad ź 
 
-    To zadanie owszem było w części przewidziane na ten rok, to był budynek przy ul. Kościuszki 

i tylko w tej części miało być realizowane w tym roku, natomiast zostało przesunięte na rok 
następny między innymi na wniosek grupy radnych. Komisja wnioskowała aby ograniczyć 
wydatki inwestycyjne. Stąd był wniosek aby to przesunąć,  w zasadzie o kilka miesięcy do 
realizacji.  Mówiliśmy tylko i wyłącznie o ulicy Kościuszki 18. Zwróciłem się do Pani 
Przewodniczącej z   propozycją przedyskutowania na Sesji Rady Miejskiej tematu 
infrastruktura i sposobów finansowania tego zadania. W związku z tym w marcu będzie 
okazja podyskutować i wspólnie poszukać sposobów sfinansowania całej infrastruktury w 
Czeladzi nie tylko na ul. Mickiewicza.  

 
 Robert Szczupider                                  -            Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej   
 
-   Jesteśmy umówieni z prezesem ADM – u przy ul. Sobieskiego w tym temacie, tzn. chcę się  
    zapoznać z tym jak wygląda ta koncepcja i jakie są plany na najbliŜszą przyszłość w temacie  

realizacji kanalizacji na Piaskach, pod kątem udziału w rozwiązaniu problemu. Jest to 
kanalizacja osiedlowa, więc sprawa dotyczy duŜej ilości osób niemniej jednak sprawa dotyczy 
zasobów byłej kopalni „Saturn”.  
 

Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-  Czy nie moŜemy przejąć tej kanalizacji. Na chwilę obecną właścicielem sieci kanalizacyjnej 

we wspomnianym rejonie jest Spółka restrukturyzacji kopalń. 
 
    Marek Mrozowski                     -           B urmistrz Miasta Czelad ź 
 
-    Jestem zwolennikiem przejmowania kanalizacji i wszelkiej infrastruktury kanalizacyjnej. 

Wychodzę  z takiego samego załoŜenia jak Pani Przewodnicząca, Ŝe to gmina jest za to 
odpowiedzialna.  Niestety wiąŜe się to z powaŜnymi kosztami w związku z tym nie moŜna 
całej infrastruktury w ciągu kilku lat, jest to niemoŜliwe z wielu względów, a poza tym 
moŜliwości budŜetu miasta się wyczerpują. Powiedziałem przy okazji budŜetu, Ŝe 
odstępujemy generalnie od finansowania z budŜetu miasta infrastruktury jako takiej. W 
przeciwnym razie nie osiągniemy zamierzonego efektu w kwestii kanalizacji. W marcu 
chciałbym ten temat przedyskutować. Ja teŜ spotkałem się z prezesem ADM – u 
sosnowieckiego, wstępnie podpisana jest umowa o przejęciu. Jest ona aktualnie w 
ministerstwie skarbu, czeka na akceptacje ministra. Dopiero po tych czynnościach  moŜliwe 
będzie podpisanie umowy notarialnie. my ze swej strony zaakceptowaliśmy te warunki.  
Mówimy tylko i wyłącznie o przejęciu mieszkań. Nie mówimy nic na temat kanalizacji. Na 
dzień dzisiejszy kanalizacja obsługuje w zasadzie wszystkie budynki w przy ul. Mickiewicza i 
biegnie przez tereny będące własnością wspólnot mieszkaniowych. Jeśli 
wygospodarowalibyśmy środki konieczna  byłaby budowa nowej sieci kanalizacyjnej najlepiej 
poza terenem wspólnot  mieszkaniowych, a następnie przyłącza o długości 50m kaŜda 
wspólnota będzie musiała sama sfinansować. Kiedy to nastąpi zaleŜy od woli Rady Miejskiej. 
Proponuje aby się wstrzymać do  marca, bo jeŜeli zaakceptujecie Państwo przekształcenie 
ZIK – u spółkę i tym samym moŜliwość  wygenerowania dodatkowych środków na inwestycję 
rzędu kilkudziesięciu milionów złotych to takie  zadanie ma szansę na realizacje. Natomiast w 
innym przypadku nie odbudujemy tej infrastruktury. Dlatego musimy zmienić sposób 
działania.  

 
Ireneusz Gawro ński                                -                 radny     
 
-    W poprzednim planie inwestycyjnym wieloletnim, który obowiązywał do 31.12.2006 r. pod 

pozycją nr 16 „Piaski Zachodnie”, mieliśmy i przyjęliśmy taki zapis, Ŝe w roku 2007 
przeznaczymy na inwestycje 2.200.000zł., z tego ze środków pozabudŜetowych minimum 
650.000zł i na rok 2008 3 mln zł., z tego ze środków pozabudŜetowych 2.250.000 zł. 
Jesteśmy w trakcie przejmowania  dawnych mieszkań zakładowych i między innymi 
mieszkań. UwaŜam, Ŝe przejmujemy je z gruntem, z jakimś udziałem gruntów, pod którym to 
gruntem umiejscowiona jest kanalizacja. Będziemy  partycypować w remonty tych kanalizacji, 
bo są one w kiepskim stanie. Gdyby sytuacja na tyle była jasna, gdybym ja miał ta wiedze, Ŝe 
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tego remontu nie będzie, Ŝe ta inwestycja nie będzie prowadzona, to bym powiedział tym 
mieszkańcom przed wykupem tych mieszkań. Od kilku lat „Piaski Zachodnie” były 
wielokrotnie w planie inwestycyjnym. 

 
Teresa  Kosmala               -  Przewodnicz ąca Rady Miejskiej  
 
-   Kto jest właścicielem tej sieci, która biegnie przez tereny wspólnot? 
 
Marek Mrozowski                     -           Bur mistrz Miasta Czelad ź 
 
-   Spółka Restrukturyzacji Kopalń.  
 
Ireneusz Gawro ński                                -                 radny   
 
-   Płacimy za kanalizację do ZIK – u Panie Burmistrzu. 
 
Marek Mrozowski                     -           Bur mistrz Miasta Czelad ź 
 
-   Ale właścicielem tego odcinka jest Spółka Restrukturyzacji Kopalń. 
 
Robert Szczupider                                  -            Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej   
 
-   Jeśli chodzi o Mickiewicza to my nie pobieramy opłat za kanalizację. To jest sprawa 

spółdzielni mieszkaniowej. Pobieramy opłaty za wodę od spółdzielni. Płacicie spółdzielni.   
 
Ireneusz Gawro ński                                -                 radny   
 
-   A czy spółdzielnia nie przekazuje wam tych pieniędzy? 
 
Robert Szczupider                                  -            Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej   
 
-   To jest zupełnie inny temat.  
 
Ireneusz Gawro ński                                -                 radny   
 
-   Nie zupełnie. 
 
Robert Szczupider                                  -            Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej  
 
-   My opłat za kanalizacje nie pobieramy. 
 
Marek Mrozowski                     -           Bur mistrz Miasta Czelad ź 
 
-   Chciałbym wyjaśnić, Ŝe owszem przyjmujemy mieszkania przy ul. Mickiewicza, ale będziemy  
   udziałowcem mniejszościowym, o tym warto pamiętać, Ŝe nie będziemy mieć zbyt wiele do  

powiedzenia. Przejmujemy te mieszkania, które nie zostały wykupione. Ile będzie tych 
mieszkań, nie  jestem w stanie podać na chwilę obecna dokładnej liczby. W budynku w 
którym jest siedziba ADM – u jest ich 7. Pierwsze próby zawarcia umowy ze Spółką 
Restrukturyzacji Kopalń dotyczyły ul. 3 – go kwietnia i na ul. Kościuszki. Mowa była o tych 
mieszkaniach. Ostatecznie w spółce  zapadła decyzja, Ŝeby przekazać wszystkie mieszkania 
gminie. Decyzja o przejęciu ul. Mickiewicza była dla nas niespodzianką. Te budynki nie są  w 
złym stanie technicznym, w związku z tym nie rościliśmy sobie w ogóle jakichkolwiek praw do 
tych budynków. Mowa była cały czas o ul. 3 – go Kwietnia i na ul. Kościuszki, toteŜ 
spotykałem się z mieszkańcami tych właśnie ulic. Planowane było uporządkowanie spraw 
kanalizacji. natomiast nie było precyzowane kiedy ul. Mickiewicza. Dodam jeszcze, Ŝe część 
planów zniknęła z planu, poniewaŜ te plany ma przejąć na siebie spółka,  która powstanie na 
bazie Zakładu InŜynierii Komunalnej. 

 
 
 



 

 

39

39

 Ireneusz Gawro ński                                -                 radny   
 
-   Wspólnota na ul. Mickiewicza robi wymianę pionu kanalizacji. 
 
Zofia Baza ńska                             -     radna     
 
-   Mieszkańcy budynków nr 30, 32 i 34 przy ul. Dehnelów wystąpili do PEC – u o przyłączenie 

ttych  budynków do kanalizacji. Moje pytanie czy jest taka moŜliwość? Jakie to koszty? Czy są 
prowadzone jakieś rozmowy?  

 
Marek Mrozowski                     -           Bur mistrz Miasta Czelad ź  
 
-  Te budynki to budynki wspólnotowe. Te budynki przewidziane są w pierwszej grupie, które 

mają być przejęte. Być moŜe uda się to zrobić w ciągu najbliŜszego miesiąca miesiąca. 
 
 Zofia Baza ńska                             -     radna     
 
-   Te budynki są juŜ przejęte. 
 
 Marek Mrozowski                     -           Bu rmistrz Miasta Czelad ź 
 
-   Nie są przejęte. Podpisaliśmy umowę wstępną. Zaakceptowaliśmy to co przedstawiła nam 

spółka restrukturyzacji kopalń. Ale wymagana jest akceptacja Ministra Skarbu. Kiedy ta 
umowa wróci wtedy podpiszemy akt notarialny.  

 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Skoro ZIK  nie jest odbiorcom ścieków od mieszkańców wspólnot na ulicy Mickiewicza, 

chciałam się dowiedzieć gdzie odprowadzane są ścieki z tyj ulicy? Czy bezpośrednio do 
oczyszczalni? Jakie opłaty pobierane są od tych mieszkańców? Czy obowiązuje ich taki 
kwantyfikator jaki my uchwalamy?  

 
 Robert Szczupider                                  -            Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej  
 
-    Mogę powiedzieć to co wiem n temat naszych relacji z administratorem, natomiast jak sprawa  
    wygląda między mieszkańcami, a administratorem, tego nie mogę powiedzieć bo nie wiem. 
 
 Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-  Administrator podlega tej samej ustawie jak ZIK., prowadząc tego typu gospodarkę. 
 
Robert Szczupider                                  -            Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej  
 
-   Nie wypowiada się w tej kwestii. My, jako ZIK nie pobieramy opłat za zrzut ścieków 

sanitarnych, ani wód opadowych z zasobów ADF – u, czy SRK jako właściciela. 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Czy to jest jedyna sieć w mieście jakiej nie jesteśmy właścicielami. Czy mamy do czynienia z  
   jeszcze innymi administratorami, od których nie pobieramy opłat. 
 
Robert Szczupider                                  -            Dyrektor Zakładu In Ŝynierii Komunalnej  
 
-   Taka jest sytuacja ze Spółdzielnią Mieszkaniową „SATURN”.  
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-   Jeśli te ścieki idą do rzeki, to powinni płacić karę. Wszystkich to obowiązuje.  
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  Marek Mrozowski                     -           B urmistrz Miasta Czelad ź 
 
-   KaŜde przedsiębiorstwo, które działa w tej branŜy powinno mieć swoją taryfę zatwierdzoną 

przez miasto.  
  
 

Dot. Pkt. 8 – porz ądku obrad Sesji 
 
 
Teresa  Kosmala                         -  Przewodn icząca Rady Miejskiej  
 
-    Po wyczerpaniu porządku obrad zamykam VI sesję  Rady Miejskiej w Czeladzi.  
 
 
 
 
       P R Z E W O D N I C Z Ą C A 

          RADY MIEJSKIEJ W CZELADZI 
 
 

          Teresa Kosmala 
 
Protokołował: 
 Paweł Osika 


